
Vážení spoluobčané, 

se závěrem uplynulého roku přichází čas na jeho 

zhodnocení. Roku, který se do historie obce 

nezapomenutelně zapíše jako rok, kdy se budovala 

kanalizace. 
     Počáteční „výkop“ jsme provedli již 1. 8. 2014. 

Podzimní práce do života většiny občanů moc nezasáhly, 

neboť pracovní činnost probíhala především v Hořansku. 

Postupem času však byla „postižena“ celá obec. Počasí 

stavební firmě přálo a tak práce postupovaly v termínu. 

     Zdárné dokončení stavby komplikoval Snozek. Zde 

vinou sesuvu nebylo jasné, kam až může být kanál 

vykopán. Po písemném souhlasu firmy, která prováděla 

geofyzikální měření sesuvu, mohla být kanalizace 

protažena až téměř do původní délky. K předání staveniště 

tak došlo až 30. 9. 2015. Stavba kanalizace proto trvala 

přesně 14 měsíců. Přestože se to zdálo být „nekonečné“ ve 

srovnání s okolními obcemi je doba stavby krátká. Je velká 

škoda, že vlivem technických problémů, zaviněných 

činností technického dozoru, došlo k tomu, že kolaudace 

proběhla teprve 3. prosince a občané se tak mohli 

připojovat ke kanalizaci až 7. prosince, kdy došlo k vydání 

kolaudačního rozhodnutí. Podle informací z VaK Vsetín 

již v tento den došlo k připojení prvních občanů Janové. 

     Na tomto místě je zapotřebí uvést, že občané, kteří se 

chtějí připojit, musí nejprve podat osobně na VaK Vsetín 

žádost o připojení. S sebou si musí vzít stavební povolení 

k přípojce (to je ta složka, za kterou na OÚ zaplatili 1500 

Kč). Stále trvá možnost nakoupit si potrubí na vybudování 

přípojky za zvýhodněnou cenu. Kontakty na bagristy jsou 

na vývěsce. Na případné dotazy rádi na OÚ osobně 

odpovíme.  

     V letošním roce však došlo také na rekonstrukce 

komunikací v obci. Cesty se v letošním roce opravovaly 

na několik etap. Jsem rád, že se podařilo zajistit finanční 

prostředky z několika zdrojů. Řečiska I byla řešena 

dotačním titulem vypsaným Zlínským krajem na 

rekonstrukci komunikací v rámci Podprogramu na podporu 

obnovy venkova v roce 2015. Centrum obce se budovalo 

pomocí dotačního titulu vyhlášeného v rámci Regionálního 

operačního programu Střední Morava. Přestože nám tato 

dotace v prvním kole nebyla přiznána, v druhém kole byla 

naše žádost již akceptována.  

     Přestože na vyřízení stavebního povolení a realizaci 

bylo již málo času, opravena byla nejen cesta, okolí 

pomníku, „kozí“ ulice za kavárnou, ale i „náves“. Mimo 

dotační tituly byly řešeny komunikace v Hořansku a 

Řečiska II, které byly opraveny díky velmi dobré 

spolupráci s firmou Mobiko plus a.s. Nový koberec tak 

dostaly téměř všechny cesty v Janové. Nejen kanalizace a 

oprava cest byly akce, které obec letos realizovala. 

     Občané si díky dotaci Státního fondu životního 

prostředí mohli zdarma odebrat kvalitní kompostéry. Tyto 

kompostéry byly Vám, občanům Janové, bezplatně 

zapůjčeny na 5 let. Po této době přejdou do Vašeho 

vlastnictví. Vzhledem k tomu, že tyto kompostéry 

představují to nejlepší, co je možné v současné době v této 

oblasti v ČR pořídit, máme na spoustu let vystaráno . Ke 

konci roku končí první etapa distribuce kompostérů. V 

příštím roce můžete podávat písemné žádosti o zapůjčení 

dalšího kompostéru do domácnosti. V žádosti je však 

nutné uvést důvod zapůjčení kompostéru (vícečlenná 

domácnost, velký pozemek apod.). Podmínkou vydání 

dalšího kompostéru je, aby byl umístěn v katastru obce 

Janová.  

     Dalším pomocníkem ve Vaší domácnosti, by se mohl 

stát obecní kalendář. Tento kalendář jsme pro Vás 

připravili jako takové poděkování za nepříjemnosti, které 

doprovázely budování kanalizace. Proto bude v letošním 

roce zdarma. V příštím roce plánujeme jeho zpoplatnění. 

V kalendáři jsou uvedeny všechny známé termíny akcí 

v roce 2016. Jsou zde taky uvedeny důležité informace 

(jízdní řády, tel. čísla, …) Na Vašich připomínkách pak 

bude, co byste chtěli mít zaznamenáno v kalendáři na rok 

2017. Budu se těšit na každou Vaši inspiraci, každý Váš 

podnět, který přispěje k vylepšení tohoto kalendáře.  

Zatímco v letošním roce probíhala v naší obci horečná 

výstavba, v následujících letech musíme počítat spíše 

s menšími investičními akcemi. Na výraznější rozvoj 

nebude mít obec dostatek finančních prostředků. Splátky 

úvěrů budou zatěžovat obecní rozpočet ještě několik let.  

     S čím však nadále počítám je podpora poskytovaná  

místním spolkům a sdružením. A to, ať už se jedná o 

pomoc finanční nebo „fyzickou“. Potěšily mě zejména 

úspěchy mladých hasičů, kteří zúročili roky snažení a 

tréninků. Nejenže se dostali na stupně vítězů, ale jak 

mladší, tak starší zakusili i pocit vítězství. Aktivní byly i 

další složky. Vzpomeňme jen vodění barana v podání 

hasičů, zimní i letní sportovní hry organizované sportovci 

či velmi vydařenou letní rockovou noc v režii myslivců. 

V této souvislosti je třeba vzpomenout založení Spolku 

janovských rybářů, kteří se postarali o „zvelebení“ okolí 

revitalizační nádrže. Závěrem musím poděkovat paní 

Chudějové, „velitelce“ místních turistů za organizaci 26 

turistických výletů, zájezdů či vycházek. Přičemž na závěr 

roku má již naplánovanou ještě jednu – tradiční výšlap na 

Kolibu na Janovských pasekách. 

Vážení spoluobčané, 

děkuji Vám za projevenou důvěru v uplynulém roce a do 

nového roku 2016 Vám přeji hodně zdraví, štěstí, osobních 

i pracovních úspěchů. 

                                 Ing. Karel Eliáš, starosta obce Janová 
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ZÁPIS 14. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ 

KONANÉHO DNE 16. 9. 2015 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

Bod 1. Zahájení zasedání zastupitelstva 

Zasedání Zastupitelstva obce Janová bylo zahájeno 

v 17:00 hodin. Starosta obce konstatoval, že zasedání bylo 

řádně svoláno. Dále konstatoval, že přítomno je 6 členů 

zastupitelstva (z celkového počtu 9 členů zastupitelstva), 

takže zastupitelstvo je usnášeníschopné. Táňa Hradová, 

Richard Machalec a Bronislav Soukup jsou omluveni. 

Určení ověřovatelů a zapisovatele 
Předsedající navrhl určit ověřovateli zápisu Aleše Olšáka a 

Dalibora Bartíka a zapisovatelem Karla Eliáše. K návrhu 

nebyly vzneseny žádné protinávrhy. 

Návrh usnesení 138/0915: Zastupitelstvo obce Janová 

určuje ověřovateli zápisu Aleše Olšáka a Dalibora Bartíka 

a zapisovatelem Karla Eliáše. 

Výsledek hlasování: Pro 6, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 138/0915 bylo schváleno. 

Schválení programu: 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v 

souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a v 

souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. Navrhl 

vyřadit bod č. 2 – Informace ředitele školy, důvodem je 

nepřítomnost pana ředitele a zařadit bod č. bod 9 – Návrh 

na pořízení změny územního plánu. 

Návrh usnesení 139/0915: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje zveřejněný program zasedání doplněný o bod č. 

9 a vyřazený bod č. 2. 

Výsledek hlasování: Pro 6, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 139/0915 bylo schváleno. 

Bod 2 – Prodej pozemku parc. č. 2826/6 

Karel Eliáš seznámil zastupitele se sdělením MěÚ Vsetín, 

odboru ÚPSŘD, který schválil navržené dělení pozemku 

2826/3. Uvedl, že pozemek 2826/6, který vznikl 

oddělením z pozemku 2826/3 zůstane veden jako vodní 

plocha. Zastupitelé diskutovali o možnostech čištění 

potoka a přístupu k tomuto vodnímu toku. Starosta obce 

uvedl, že není možné měnit současné koryto potoka bez 

souhlasu MěÚ Vsetín, odboru životního prostředí. 

Návrh usnesení:  140/0915: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje prodej pozemku parc. č. 2826/6 p. Jaroslavu 

Najmanovi za cenu 75 Kč/m2 

Výsledek hlasování: Pro 5, Proti 0, Zdrželi se 1 (Bartík) 

Usnesení č. 140/0815 bylo schváleno. 

Bod 3 – Rozpočtové opatření č. 8 

Paní Kotrlová seznámila zastupitele s rozpočtovým 

opatřením č. 8. a vysvětlila jednotlivé položky. 

Návrh usnesení: 141/0915: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje rozpočtové opatření č. 8. 

Výsledek hlasování: Pro 6, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 141/0915 bylo schváleno. 

Bod 4 – Smlouva o poskytnutí podpory se SFŽP 

Starosta obce seznámil zastupitele se Smlouvou o 

poskytnutí podpory ze SFŽP na akci „Zavedení separace 

BRO v obci Janová“. SFŽP poskytne na tuto akci 

(kompostéry a štěpkovač) cca 60 tis. Kč, což činí 5% 

nákladů. 85 % poskytuje EU a 10 % obec Janová. 

 
 
 

Návrh usnesení: 142/0915: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje Smlouvu č. 15235314 o poskytnutí podpory ze 

Státního fondu životního prostředí ČR. 

Výsledek hlasování: Pro 6, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 142/0915 bylo schváleno. 

Bod 5. Veřejnoprávní smlouva č.7  

Starosta obce seznámil zastupitele s návrhem 

veřejnoprávní smlouvy č 7/OSV. Na základě této 

smlouvy je skutečnost, že MěÚ Vsetín bude vykonávat 

přenesenou působnost v oblasti sociálně-právní ochrany 

dětí v celém rozsahu svěřeném obecním úřadům 

zákonem č 359/1999. Obec Janová bude za tuto službu 

platit paušální poplatek ve výši 2000 Kč ročně. Starosta 

obce uvedl, že pro obec je výhodnější svěřit tento výkon 

MěÚ Vsetín, než ji by zajišťoval OÚ Janová 

samostatně. 

Návrh usnesení: 143/0915: : Zastupitelstvo obce 

Janová schvaluje Veřejnoprávní smlouvu č. 7/OSV 

s městem Vsetín na výkon přenesené působnosti 

v oblasti sociálně právní ochrany dětí. 

Výsledek hlasování: Pro 6, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 143/0915 bylo schváleno. 

Bod 6 – Výběr zpracovatele územní studie 

Starosta obce seznámil zastupitele s cenovými 

nabídkami, které obdržel na zpracování územní studie 

pro zastavitelnou plochu SO.3 č. 3 vymezenou 

v Územním plánu Janová (lokalita Kúta). Nejnižší 

nabídku podal Ing. arch. Pokluda (zpracovatel 

územního plánu).  

Návrh usnesení: 144/0915: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje zpracovatelem územní studie pro 

zastavitelnou plochu SO.3 č. 3 vymezenou v Územním 

plánu Janová Ing. Arch Vladimíra Pokludu. 

Výsledek hlasování: Pro 6, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 144/0915 bylo schváleno. 

Bod 7 – OZV o místním poplatku za užívání 

veřejného prostranství 

Starosta obce seznámil zastupitele s návrhem obecně 

závazné vyhlášky o místním poplatku za užívání 

veřejného prostranství. Uvedl, důvody aktualizace 

uvedené vyhlášky, zejména aby se dostala do souladu 

s tržním řádem obce. Zastupitelé diskutovali výši 

poplatků. 

Návrh usnesení: 145/0915: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje Obecně závazná vyhlášku č. 2/2015 

o místním poplatku za užívání veřejného prostranství. 

Výsledek hlasování: Pro 5, Proti 0, Zdrželi se 1 

(Halašová) 

Usnesení č. 145/0915 bylo schváleno. 

Bod 8 – Výběr TDI na akci „Revitalizace území 

v obci Janová“ 

Starosta obce seznámil zastupitele s cenovými 

nabídkami na technický dozor investora na akci 

„Revitalizace území v obci Janová“. Nejnižší nabídku 

podala firma NELL PROJEKT s.r.o. 

Návrh usnesení: 146/0915: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje firmu NELL PROJEKT s.r.o. jako TDI na 

akci „Revitalizace území v obci Janová“. 

Výsledek hlasování: Pro 6, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 146/0915 bylo schváleno. 
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Bod 9 – Návrh na pořízení změny územního plánu 
Starosta obce předložil zastupitelům stanovisko MěÚ 

Vsetín, Odboru ÚPSŘD na pořízení změny územního 

plánu. Byly podány dvě žádosti. Jednu žádost předložili 

manželé Kocurkovi (MěÚ doporučil vyslovit souhlas) a 

druhou Realitní družstvo Saturn (MěÚ nedoporučil 

vyslovit souhlas). Zastupitelé diskutovali o obou návrzích. 

Návrh usnesení: 147/0915: Zastupitelstvo obce Janová 

souhlasí s pořízením změny č. 1 územního plánu Janová 

dle návrhu na pořízení změny územního plánu Janová 

navrhovatele Jana Kocurka, narozeného 29.1.1966, a 

Jany Kocurkové, narozené 11.2.1974, oba bytem 756 03 

Halenkov 702 dle ustanovení § 6 odst. 1 písm. c) 

stavebního zákona. 

Výsledek hlasování: Pro 6, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 147/0915 bylo schváleno. 

Návrh usnesení: 148/0915: Zastupitelstvo obce Janová 

nesouhlasí s pořízením (změny) územního plánu Janová 

dle návrhu na pořízení změny územního plánu Janová 

navrhovatele Realitního družstva SATURN, IČ 276 82 

781, se sídlem J.A. Bati 5520, 760 01 Zlín. 

Výsledek hlasování: Pro 5, Proti 0, Zdrželi se 1(Eliáš) 

Usnesení č. 148/0915 bylo schváleno. 

Bod 10 – Různé 

Aleš Olšák upozornil, na to, že z rýny na sportovní hale 

vyrůstá tráva a stromky. Starosta obce uvedl, že se tato 

záležitost řeší. 

Aleš Olšák dále upozornil, že na mostku v lokalitě Řečiska 

II není umístěno zábradlí. Zastupitelé diskutovali možnost 

umístění sloupků na začátek a konec mostku. Starosta 

obce přislíbil řešení. 

Daniela Mikulcová upozornila na skutečnost na 

nedodržování rychlosti na Řečiskách. Zastupitelé 

diskutovali možnost omezení rychlosti. Diskutovali také 

nedodržování zákazu stání na Řečiskách. 

 

ZÁPIS 15. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ 

KONANÉHO DNE 29. 9. 2015 

(bez kontroly a jazykových úprav redakce)  
Bod 1. Zahájení zasedání zastupitelstva 

Zasedání Zastupitelstva obce Janová bylo zahájeno 

v 17:30 hodin. Starosta obce konstatoval, že zasedání bylo 

řádně svoláno. Dále konstatoval, že přítomno je 7 členů 

zastupitelstva (z celkového počtu 9 členů zastupitelstva), 

takže zastupitelstvo je usnášeníschopné. Táňa Hradová a 

Jana Halašová jsou omluveni. 

Určení ověřovatelů a zapisovatele 

Předsedající navrhl určit ověřovateli zápisu Danielu 

Mikulcovou a Richarda Machalce a zapisovatelem Karla 

Eliáše. K návrhu nebyly vzneseny žádné protinávrhy.  

Návrh usnesení 149/0915: Zastupitelstvo obce Janová 

určuje ověřovateli zápisu Danielu Mikulcovou a Richarda 

Machalce a zapisovatelem Karla Eliáše. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 149/0915 bylo schváleno. 

Schválení programu:Předsedající seznámil přítomné s 

návrhem programu v souladu s pozvánkou předanou 

členům zastupitelstva a v souladu s informací zveřejněnou 

na úřední desce. 

Návrh usnesení 150/0915: Zastupitelstvo obce Janová 

 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 150/0915 bylo schváleno. 

Bod 2 – Dodatek č. 4 ke smlouvě o dílo s firmou 

Mobiko plus a.s. 

Starosta obce seznámil zastupitele s dodatkem č. 4 ke 

smlouvě o dílo č. 141401. Tato smlouva je uzavřena s 

firmou Mobiko plus s.r.o. ke zhotovení stavby 

„Kanalizace obce Janová“. Uvedl, že důvodem tohoto 

dodatku je provedení víceprací na stavbě kanalizace. 

Návrh usnesení:  151/0915: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje dodatek č. 4 ke smlouvě o dílo č. 141401. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 151/0915 bylo schváleno. 

Bod 3 – Různé 

Starosta obce předložil zastupitelům návrh vnitřní 

organizační směrnice pro účtování nákladů a výdajů 

spojených s akcí „Revitalizace území v obci Janová ". 

Uvedl, že tato směrnice je nutná pro účtování finančních 

prostředků na tuto akci.  

Návrh usnesení 152/0915: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje Vnitřní organizační směrnici pro účtování 

nákladů a výdajů spojených s akcí „Revitalizace území v 

obci Janová ". 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 152/0915 bylo schváleno. 

Místostarosta obce seznámil zastupitele s nabídkou firmy 

Bikeparkitect s.r.o. na zpracování pasportu místních 

komunikací. Uvedl, že tato firma již prováděla pasport 

dopravního značení v obci. V rámci této nabídky by firma 

provedla také aktualizaci dopravního značení. Starosta 

obce uvedl, že pasport místních komunikací je potřebný a 

uvedl důvody. Vyzval také zastupitele k návrhům na 

umístění nových dopravních značek. 

Návrh usnesení 153/0915: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje firmu Bikeparkitect s.r.o. k zpracování pasportu 

místních komunikací. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 153/0915 bylo schváleno. 

Starosta obce předložil zastupitelům návrhy smluv, které 

ošetřují pozemky dotčené stavbou „Revitalizace území 

v obci Janová“. Celkem jde o šest smluv. 

Návrh usnesení 154/0915: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje nájemní smlouvu a smlouvu o budoucí smlouvě 

o zřízení služebnosti s Povodí Moravy, s.p.. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 154/0915 bylo schváleno. 

Návrh usnesení 155/0915: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje smlouvu o právu provést stavbu s Jednota, 

spotřební družstvo ve Vsetíně.  

Výsledek hlasování Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 155/0915 bylo schváleno. 

Návrh usnesení 156/0915: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje smlouvu o právu provést stavbu s Jitka 

Pospíšilová. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 156/0915 bylo schváleno. 

Návrh usnesení 157/0915: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje smlouvu o právu provést stavbu s Filip 

Hromada. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 157/0915 bylo schváleno. 

Návrh usnesení 158/0915: Zastupielstvo obce Janová 

 
 



 

schvaluje smlouvu o právu provést stavbu s Eva 

Filgasová, Josef Kocourek a Jiřina Filgasová.  

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 158/0915 bylo schváleno. 

Návrh usnesení 159/0915: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje smlouvu o právu provést stavbu s Marek 

Miklánek.  

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 159/0915 bylo schváleno. 

Starosta obce seznámil zastupitele se žádostí pana 

Tomáše Skandery na odkoupení obecního pozemku 

parc.č. 918/148.  Zastupitelé diskutovali o této 

nabídce. Zvažovali, zda by obec měla prodat tento 

pozemek. Odložili rozhodnutí na následující zasedání 

zastupitelstva. 

Zastupitelé diskutovali o probíhající akci Revitalizace 

území v obci Janová.  

 

ZÁPIS 16. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ 

KONANÉHO DNE 11. 11. 2015 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

 

Bod 1. Zahájení zasedání zastupitelstva 

Zasedání Zastupitelstva obce Janová bylo zahájeno 

v 17:00 hodin. Starosta obce konstatoval, že zasedání 

bylo řádně svoláno. Dále konstatoval, že přítomno je 9 

členů zastupitelstva (z celkového počtu 9 členů 

zastupitelstva), takže zastupitelstvo je 

usnášeníschopné. 

Určení ověřovatelů a zapisovatele 

Předsedající navrhl určit ověřovateli zápisu Táňa 

Hradová a Jana Machalce a zapisovatelem Karla 

Eliáše. K návrhu nebyly vzneseny žádné protinávrhy.  

Návrh usnesení 160/1115: Zastupitelstvo obce Janová 

určuje ověřovateli zápisu Táňu Hradovou a Jana 

Machalce a zapisovatelem Karla Eliáše. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 160/1115 bylo schváleno. 

Schválení programu: 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v 

souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a 

v souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. 

Aleš Olšák navrhl zařadit bod: Založení cyklooddílu, 

Dalibor Bartík navrhl zařadit bod: Informace o 

zasedání kontrolního výboru a Daniela Mikulcová 

navrhla bod: Informace o zasedání Výboru pro kulturu 

a sport. 

Návrh usnesení 161/1115: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje zveřejněný program zasedání doplněný o 

body Založení cyklooddílu, Informace o zasedání 

kontrolního výboru a informace o zasedání výboru pro 

kulturu a sport. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 161/1115 bylo schváleno. 

Bod 2 – Informace ředitele školy. 

Ředitel obce seznámil zastupitele s fungováním školy. 

Informoval o ukončení pracovního poměru účetní 

školního stravování a nastoupení nové pracovnice na 

tuto pozici. Počet žáků ve škole je 14 a ve školce 24 

žáků. Dále informoval o kontrolách České správy 

 

 

sociálního zabezpečení, Krajské hygienické stanice a 

České školní inspekce. Uvedl také, že končí současná 

účetní a bude muset najít náhradu. Daniela Mikulcová 

informovala, že k dnešnímu dni není funkční školská rada, 

protože pan ředitel nezajistil volbu zástupce rodičů a dále 

školské radě nepředložil (dle školského zákona) do 15.10. 

Výroční zprávu o činnosti školy. Pan ředitel uvedl, že 

volba zástupce rodičů do školské rady již probíhá a 

Výroční zpráva byla schválena na pedagogické radě. 

Daniela Mikulcová upozornila na problémy s placením 

stravného a špatnou komunikaci ze strany školy v této 

záležitosti. Dále uvedla další výhrady, které mají rodiče 

k fungování školy a školky. Ředitel školy vysvětlil, proč 

k uvedené záležitosti došlo. Starosta obce uvedl, že se také 

setkal s výhradami rodičů k práci ředitele školy.  

Návrh usnesení 162/1115: Zastupitelstvo obce Janová 

bere na vědomí informace ředitele školy. 

Bod 3 – Schválení rozpočtu na rok 2016 

Paní účetní uvedla, že návrh rozpočtu na rok 2016 byl 

zveřejněn na úřední desce. Podrobně informovala o 

jednotlivých položkách rozpočtu a odpověděla na dotazy 

zastupitelů. 

Návrh usnesení 163/1115: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje rozpočet obce na rok 2016. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 163/1115 bylo schváleno. 

Bod 4 – Rozpočtové opatření č. 9 

Pí Kotrlová podrobně seznámila zastupitele s rozpočtovým 

opatřením č. 9. Poté odpověděla na dotazy. 

Návrh usnesení 164/1115: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje rozpočtové opatření č. 9. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 164/1115 bylo schváleno. 

Bod 5 – Plán inventur 

Inventarizace bude probíhat dle Směrnice č. 3/2011 

Inventarizace majetků a závazků. Pro rok 2015 k 

provádění inventarizace navrhl starosta obce 

inventarizační komis ve složení: 

předseda inventarizační komise: Dalibor Bartík, členové 

komise: Aleš Olšák, Michal Tkáč a Miroslava Kotrlová 

Návrh usnesení 165/1115: Zastupitelstvo obce schvaluje 

inventarizační komisi pro rok 2014 ve složení Dalibor 

Bartík, Aleš Olšák, Michal Tkáč a Miroslava Kotrlová. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 165/1115 bylo schváleno. 

Bod 6 – Nákup pozemků 

Starosta obce navrhl odkoupit od Státního pozemkového 

úřadu podíly na pozemcích parc. č. 1012/1 a 1012/2. U 

obou pozemků jde o podíly ve výši 2/144. Uvedl, že nákup 

na Pozemkovém úřadu předjednal. Dále zdůvodnil nákup 

těchto podílů. 

Návrh usnesení 166/1115: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje nákup podílů pozemků 1012/1 a 1012/2 . 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 166/1115 bylo schváleno. 

Bod 7 – OZV o místním poplatku za provoz systému 

shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a 

odstraňování komunálních odpadů 

Starosta obce předložil zastupitelům návrh Obecně 

závazné vyhlášky o místním poplatku za provoz systému 

svozu odpadu. Uvedl, že tuto vyhlášku již zastupitelé 
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projednávali na jaře. Uvedl, že tato vyhláška by měla 

systémově řešit placení občanů za svoz odpadu, kdy by 

měli platit všichni občané obce. Ti, kteří bydlí mimo 

svozovou oblast, budou mít úlevy v placení. Dále budou 

vytvořena 2 sběrná místa (Hořansko a Štěpnica), kde 

budou mít možnost umístit popelnici občané bydlící mimo 

svozovou oblast. Dalibor Bartík vyjádřil názor, že by 

z placení měli být vyjmuti občané, kteří nemají přístup ani 

k těmto sběrným místům (dva RD).  Starosta oponoval, že 

je sice možné tyto lidi osvobodit od poplatku, nicméně 

systém je nastaven tak, aby všichni lidé někde platili, 

protože vytvářejí odpad, který někde odkládají. K tomuto 

tématu proběhla diskuze. Starosta obce nechal hlasovat o 

verzi, kde by platili všichni.  

Návrh usnesení 167a/1115: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje OZV o místním poplatku za provoz systému 

shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a 

odstraňování komunálních odpadů. 

Výsledek hlasování: Pro 2 (Eliáš, Halašová), Proti 4 

(Mikulcová, Bartík, Olšák, Soukup, Machalec 

Richard), Zdrželi se 2 (Jan Machalec, Hradová) 

Usnesení č. 167a/1115 nebylo schváleno. 

Starosta obce nechal hlasovat o verzi, kde by byli 

osvobozeni od poplatku RD č.p. 69 a č.p. 84 

Návrh usnesení 167b/1115: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje OZV o místním poplatku za provoz systému 

shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a 

odstraňování komunálních odpadů. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 1 (Soukup), Zdrželi se 

2 (Halašová, Hradová) 

Usnesení č. 167b/1115 bylo schváleno. 

Zasedání opustila ze zdravotních důvodů Jana Halašová. 

Bod 8 – Dodatek č.2 ke Smlouvě na zajištění svozu a 

likvidace odpadů v obvodu obce Janová 

Starosta obce předložil zastupitelům dodatek č. 2 ke 

Smlouvě na zajištění svozu a likvidace odpadů v obvodu 

obce Janová. Uvedl, že důvodem je navýšení počtu 

sběrných nádob. Obec platí za počet popelnic a od roku 

2013 navýšil. Kontrolní sčítání popelnic proběhlo 

16.10.2015. 

Návrh usnesení 168/1115: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje dodatek č. 2 ke Smlouvě na zajištění svozu a 

likvidace odpadů v obvodu obce Janová. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 168/1115 bylo schváleno. 

Bod 9 – Stabilizace sesuvu Janová – Snozek a Štěpnice 

Starosta obce informoval zastupitele o postupu prací 

v zajištění sesuvů v obci. Uvedl, bude podána žádost o 

dotaci na SFŽP na zajištění sesuvu na Snozku, který je 

v kategorii 3. Sesuv na Štěpnici je v kategorii 2 a na tento 

sesuv se dotace neposkytují. Dále uvedl, že je nutné 

schválit vyčlenění finančních prostředků na tuto akci. 

Uvedl také, že proběhlo jednání s p. hejtmanem Mišákem, 

který přislíbil finanční dotaci. 

Návrh usnesení: 169/1115: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje vyčlenění finančních prostředků na 

spolufinancování projektu "Stabilizace sesuvu Janová – 

Snozek a Štěpnice" ve výši 15 % celkových způsobilých 

výdajů, tj. 1 147 tis. Kč z rozpočtu pro rok 2016. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 169/1115 bylo schváleno. 

 
 

Bod 10 – Založení cyklooddílu 

Pan Jiří Šimoník informoval zastupitele o založení 

cyklistického oddílu. Požádal, zda by mohl tento oddíl 

fungovat pod hlavičkou obce. Starosta obce uvedl, že 

vítá založení cyklistického oddílu a vyjádřil podporu při 

jeho fungování.  

Návrh usnesení 170/1115: Zastupitelstvo obce Janová 

bere na vědomí založení cyklistického oddílu. 

Bod 11 – Zasedání kontrolního výboru 

Dalibor Bartík informoval zastupitele o zasedání 

Kontrolního výboru a předložil zápis z tohoto zasedání. 

Návrh usnesení 171/1115: Zastupitelstvo obce Janová 

bere na vědomí informace o zasedání kontrolního 

výboru. 

Bod 12 – Zasedání výboru pro kulturu a sport 

Daniela Mikulcová informovala zastupitele o zasedání 

Výboru pro kulturu a sport a předložila zápis z tohoto 

zasedání. 

Návrh usnesení 172/1115: Zastupitelstvo obce Janová 

bere na vědomí informace o zasedání výboru pro kulturu 

a sport. 

Bod 13 – Různé 

Starosta obce uvedl, že OÚ obdržel 2 žádosti na prodej 

pozemku parc. č. 918/148. Navrhl prodat tento pozemek 

s tím, že část by se prodala jednomu zájemci a druhá 

druhému. Náklady na zaměření ponesou zájemci. 

Návrh usnesení 173/1115: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje záměr obce prodat pozemek 918/148. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 173/1115 bylo schváleno. 

Starosta obce navrhl zrušit směrnici 1/2015 o 

schvalování účetní závěrky. Uvedl, že tato směrnice není 

nutná, protože schvalování účetní závěrky je řešeno 

zákonem. Dále podotkl, že tato směrnice byla přijata na 

popud kontrolního orgánu, který nyní tuto směrnici 

nevyžaduje. 

Návrh usnesení 174/1115: Zastupitelstvo obce Janová 

ruší směrnici 1/2015 o schvalování účetní závěrky. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 174/1115 bylo schváleno. 

Starosta obce uvedl, že obec obdržela žádosti o dotaci od 

svazu neslyšících a nedoslýchavých v ČR. Navrhl 

poskytnout dotaci ve výši 1 000 Kč 

Návrh usnesení 175/1115: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje dotaci pro svaz neslyšících a nedoslýchavých 

v ČR ve výši 1 000 Kč. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 175/1115 bylo schváleno. 

Starosta obce uvedl, že v Hořansku je 5 RD, které budou 

muset při budování kanalizační přípojky pořídit čerpadlo. 

Navrhl podpořit tyto občany finanční dotací. K tématu 

proběhla diskuze. Bylo navrženo poskytnutí 10 tis. Kč. 

Částka není nároková. Občané si budou muset podat 

žádost, kterou zastupitelstvo bude schvalovat. 

 

 

SETKÁNÍ ZAHRADKÁŘŮ Z JANOVÉ 

A ÚSTÍ 
Již řadu let se pravidelně schází skupina amatérských 

zahradkářů. Besedy se konají dvakrát ročně na jaře a na 

podzim. Letos se nás z obou obcí setkalo patnáct. 

 



 

Pohled na kostel v Bravinném v roce cca 1945 – 46 a 

v roce 2015 

 

     Na počátku byla poválečná fotografie kostela 

v Bravinném a pak nápad, vytvořit stejnou fotografii dnes. 

Proto cesta do Bravinného. Za sedmdesát let zůstala 

některá místa téměř nezměněna, což dokazují spárované 

fotografie minulosti a současnosti. Kostel bylo možno 

vyfotit takřka z totožného místa. Dokonce i kříž v pozadí 

s domem, kde žil janovský rodák Josef Vlha a dodnes zde 

žijí jeho potomci, a s hostincem č. p. 1, který v roce 1945 

získal pivovarský dělník Karel Vašťák z Janové, kde jsou 

vyfoceni občané Janové na návštěvě v Bravinném, dodnes 

stojí na svém místě. A tak by se určitě našla ještě řada 

míst, která v poválečných letech získali osídlenci z Janové 
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NA NÁVŠTĚVĚ V BRAVINNÉM 

 
Bravinné je osada na severu Moravy, spadající pod 

Bílovec. Dle posledního sčítání obyvatel má něco málo 

přes 300 obyvatel. Co je na tom všem pro Janovou tak 

zvláštní? Značnou část z tohoto počtu tvoří potomci 

přistěhovalců právě z Janové. Proto se redaktor 

Janovských listů rozhodl podniknout cestu na místa, kde 

před sedmdesáti lety začali přicházet první osídlenci 

z Janové, tehdy ještě Johanové.  

     Byla to poválečná léta osidlování pohraničí, tzv. Sudet, 

odkud byli Češi před válkou vyhnáni. Po vítězné válce se, 

jak už to bývá, situace obrátila, a Češi zase vyháněli 

Němce. A pohraničí potřebovalo osídlit. Podle knihy 

Janová – naše obec, náš domov, odešlo již v roce 1945 

celkem 181 občanů Janové. Osídlence nečekal v novém 

domově žádný med, poněvadž tehdy ještě Němci nebyli 

odsunuti, takže bydleli v usedlostech staří i noví majitelé 

společně. 
 
 

Tak jako vždy mezi nás přišel náš dobrý kamarád Jirka 

Martiš, předseda základní organizace Českého 

zahrádkářského svazu Vsetín, který je rovněž krajským 

instruktorem. Téma přednášky na setkání se týkalo 

pěstování hrušní na Valašsku a ochraně proti škůdcům a 

nemocem. Další část přednášky byla zaměřena na 

pěstování sloupcových jabloní. 

     Původně jsme plánovali celou přednášku přibližně na 

hodinu, ale nakonec se pro velký zájem protáhla téměř až 

na dvě a půl hodiny. Závěr této zdařilé akce byl doplněn 

degustací hrušek ze zahrady Jiřího Martiše. 

     Poněvadž všichni zúčastnění zahrádkáři jsou i 

vášnivými turisty v naší obci, požádali jsme Jiřího Martiše 

o možnost návštěvy jeho sadu v Janišově v měsíci srpnu, 

tedy v období, kdy dozrávají broskve, hrušky, ranné 

odrůdy slív a další ovoce. 

     Protože má řada občanů Janové na svých zahradách 

ovocné stromy včetně špičkové odrůdy slivoní Toptaste, 

naplánovali jsme na rok 2016 tento program: 

- jarní besedu o ovoci - duben 

- návštěva sadu Jiřího Martiše – srpen 

- nákup ovocných stromků – říjen 

- besedu k pěstování vinné révy v našich 

podmínkách – listopad 

  text: Jaroslav Tomanec, st., foto: Ing. Pavel Hromada 
 
 

INZERCE 

Koupím les, Morava a Valašsko. Platím 

hotově. Solidní jednání. Tel.: 732210288, 

email: agro2@centrum.cz  

 

INZERCE 

Hledám v Janové dům ke koupi. 

Nabídněte. 

Tel.: 608720716 

 
 

mailto:agro2@centrum.cz
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Dům janovského rodáka Josefa Vlhy v Bravinném 

v pozadí hostinec č.p. 1 kolem roku 1950 a dnes 

 

     Po vsi nás provázel předseda osadního výboru pan Jiří 

Drga, který nám právě některé z domů prvních osídlenců 

ukazoval a taktéž vzpomínal, kde v současné době bydlí 

jejich potomci. Dnes samozřejmě žijí z původních 

rodilých občanů Janové pouze ti, kteří se z Janové 

stěhovali jako pěti šestileté děti. Takovým rodákem je 

například i Bohuslav Vlha, který přibyl do Bravinného 

s otcem Josefem, jednačtyřicetiletým zedníkem, matkou a 

dvěma bratry do hospodářského stavení č. p. 19 po Němci 

Theodoru Grünwaldovi. 

     Bravinné je stále součástí historie Janové, i když vazby 

s rodným krajem jsou asi již minimální. Poslední větší 

setkání proběhlo před deseti lety na oslavách pětistého 

výročí vzniku obce Janová. Nicméně nikde není psáno, 

pokud by se pamětníci, ale i potomci z obou obcí chtěli o 

své minulosti dozvědět více, nebo se jen tak vidět, že 

jejich setkání nezůstane pouhou fikcí. Je docela 

pravděpodobné, že v Bravinném existují dodnes fotografie 

počátků života osídlenců. Možná, že by si někteří ještě 

vzpomněli na kamarády z dětství, zajímavé příběhy… 

Pokud bude zájem na obou stranách, setkání určitě nic 

nebrání. 

         text a foto: Radomír Dolanský 

 

HODNOCENÍ SEZONY MLADÝCH 

HASIČŮ Z JANOVÉ 
Jako již každoročně se mladí hasiči z Janové scházejí na 

závěrečném soutěžení na domácím kolbišti. Je to den, 

kterým uzavírají náročnou sezonu soutěží v požárním 

      
 

útoku, cestování po celém valašském regionu, a 

v uvolněné atmosféře bojují proti času a svým 

kamarádům. Pro mladé hasiče z Janové mají tato 

každoroční setkání stále příjemnou příchuť úspěchu. 

Protože každý rok se mezi velmi tvrdou konkurencí 

posouvají pomalu, ale jistě, po žebříčku kvality a 

umístění výš a výše. Letos si dokonce mladší i starší 

hasiči splnili své, několik let trvající, sny o umístění na 

bedně, tedy mezi prvními třemi. A to určitě ne při 

soutěži, kde by byla jen tři družstva, ale v poctivé 

konkurenci přibližně dvaceti družstev. 

     Umístění na bedně bylo i krásným dárkem vedoucím 

kroužku Richardu Machalcovi, jinak také veliteli SDH 

Janová, Janě Machalcové, hasičské mamině vší té 

drobotiny i odrůstajících klacků a samozřejmě i věrnému 

pomocníkovi z řad hasičů Aleši Čablovi. Ostatně 

umístění mezi prvními třemi si vysnili mladší i starší 

hasiči již v lednu 2015 před všemi janovskými hasiči a 

kolegy z okolních SDH v básničce čtené na valné 

hromadě. Navíc mladší hasiči zvítězili také na 

každoročně konané soutěži ve Vesníku O pantok starosty 

1. okrsku. 

     Jak dobří jsou mladí hasiči SDH Janová, a oni jsou 

dobří a stále lepší, můžete posoudit z tabulky dosažených 

výsledků v soutěži okresní ligy. Celkově se v ročníku 

2015 umístili mladší hasiči na 7. místě a starší hasiči na 

10. místě, což určitě zaslouží pochvalu za dlouhodobou 

reprezentaci hasičského sboru a obce. A to mějme 

na paměti, že se naši mladí hasiči nezúčastnili všech 

soutěžních kol.  

     Při rozloučení se sezonou čekala na hasiče 

horizontální překážka, nesení dvou hadic, lavice, při 



 

jejímž přeběhu již spojovali hadice, napojení k rozdělovači 

a při běhu do cíle ještě nasadit proudnici. I když se jednalo 

pouze o soutěžení mezi svými, nikdo nikomu nedaroval 

ani vteřinu zadarmo. K maximálním výkonům mladé 

hasiče hnala i podpora přítomných rodičů a diváků. 

Soutěžní odpoledne navštívil i starosta obce Karel Eliáš, 

dnes jako otec, jehož dcera i syn v barvách hasičů 

reprezentují obec. Podpořit mladé hasiče přišel také 

místostarosta Jan Machalec, dlouholetý fanda těchto 

aktivit. 

     Mladí hasiči si vyzkoušeli soutěžní dráhu třikrát, aby 

nebylo pochyb, kdo je tady nejlepší. A následovalo 

počítání. Mezitím se všichni vrhli na tradiční opékání 

špekáčků. S mastnými pusami plnými masných výrobků 

se taktéž postavili v řad k slavnostnímu dekorování. 

Poháry, medaile, sladkosti, gratulace a především mnoho 

sil do nové sezony 2016 jim předávali a přáli vedoucí 

kroužku mladých hasičů i se starostou SDH Janová Jiřím 

Pončíkem. Jak to všechno probíhalo, můžete vidět ve 

fotogalerii, jejíž odkaz naleznete pod fotografií v článku. 

Hasiči moc a moc děkují všem sponzorům. 

          text a foto: Radomír Dolanský 

 

HISTORIE LYŽAŘSKÉHO VLEKU 

V JANOVÉ 
Po čtvrt století se člověk může otočit a začít revidovat, kdy 

s nenáviděným režimem zanikla i řada věcí, které nám 

dnes chybí. Tehdy, po roce 1989 to byla především 

neznalost a někdy i nefalšovaná hloupost lidí, kteří 

odmítali i dobré z toho zlého. Navzdory školní výuce, 

která všem vysvětlovala zákon negace negace (jeden ze 

základních zákonů materialistické dialektiky – autor G. W. 

F. Hegel, pozn. aut.). Bohužel, v tisícileté historii českého 

státu nebyl výše uvedený zákon asi nikdy použit. 

 
 

Stejný osud postihl i lyžařský vlek v Janové, úžasný nápad 

několika nadšenců a lidí na správných místech, kteří před 

rokem 1989 mohli rozhodovat.  

     V letech předrevolučních zastával Jiří Šimoník 

v Janové post předsedy organizace SVAZARM (Svaz pro 

spolupráci s armádou, od roku 1990 STSČ – Sdružení 

technických sportů a činností, pozn. aut.). Jak sám 

potvrzuje, všechny tehdejší složky Národní fronty byly 

vyzývány, aby co nejvíce do své činnosti zapojovali 

mládež. Což by určitě prospělo dětem i dnes, i když 

z diametrálně rozdílných důvodů. 

     Jak to v Janové čas od času bývá zvykem do dnešních 

dnů, vždy se najde parta akčních lidí, kteří přijdou 

s nápadem. Nejenže přijdou s nápadem, takových jsou 

mraky, ale oni jej dokonce zrealizují. Takto dali v roce 

1979 hlavy dohromady Jiří Šimoník, Josef Hromada ml., 

Jaroslav Zmeškal, Aleš Olšák, Jaroslav Chuděj, Bob 

Kovář a další. Velkým pomocníkem těchto otců 

zakladatelů byl rovněž Josef Kovařík, který, přestože 
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POŘADATEL DATUM

Hovězí 1.5.2015

Hovězí 31.5.2015

Val. Polanka 7.6.2015

Němetice 27.6.2015

Jarcová 28.6.2015

Veselá 11.7.2015

Semetín 1.8.2015

Vigantice 29.8.2015

Růžďka 12.9.2015 starší/mladší 1./3. místo

starší 6. místo 13

mladší 7. místo 20

starší/mladší 8./6. místo 24/22

starší 7. místo 17

starší/mladší 7./6. místo 21/15

starší/mladší 11./4. místo 14/14

starší 9. místo 17

starší/mladší 7./5. místo 15/16

UMÍSTĚNÍ MLADÝCH HASIČŮ SDH JANOVÁ V SEZONĚ 2015

DRUŽSTVO UMÍSTĚNÍ CELKOVÝ POČET DRUŽSTEV
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V té době sice o ekonomiku nešlo, nápad tím však svoji 

cenu nepozbývá. A nepozbýval by dodnes. Vlek, dlouhý 

365 metrů, jste mohli okupovat celý den za 12 Kčs. 

Poloviční vstupenka za šest. Vlek přilákal spoustu nadšenců 

z okolí a v následujících letech dostál svému původnímu 

účelu. 

     Začaly se zde pořádat závody pro děti. Samozřejmě, že 

především v lyžování, ale ani sáňky nezůstaly ležet ladem. 

S mládeží pomáhalo svazarmovcům Sdružení rodičů a 

přátel školy, kde se v těch letech výrazně angažovaly 

například Zdenka Chudějová a Ilona Tomancová. Sdružení 

připravilo občerstvení, diplomy, doprovodný program a 

akce tak měly opravdu velký ohlas. Nikoliv však všude. 

Zkostnatělý socialistický systém nemohl překousnout, že 

by Svazarm měl podporovat lyžování, činnost, která se 

neslučuje s původní myšlenkou Svazarmu. Jiří Šimoník 

však myšlenku urputně bránil s tím, jestli je lepší 

nekompromisně stát na podstatě svazarmovské činnosti 

(sport jen se zbraní) a mít na startu pět dětí, nebo je přilákat 

ke sportu prostým lyžováním. A v Janové se opravdu do tří 

let staly skutečností závody, kdy na startu stálo 50 až 70 

dětských závodníků z širokého okolí! Díky této činnosti se 

pak děti rády zúčastňovaly i branných závodů. 

     Přišel rok 1989, zacinkalo se klíči, socialistické 

organizace všeho druhu, ať přínosné či nikoliv, byly 

rušeny, kritizovány a v podstatě každý společensky aktivní 

člověk se mohl dočkat odsouzení nemyslícím davem, jak se 

to v historii světa opakuje pořád dokola. Vlek byl předán 

obci, která se o něj starala tak, že do tří let byl odpojen od 

elektrické energie pro neplacení, začal chátrat, přišla 

privatizace, vracení pozemků…  

     Tak skončil jeden z dobrých nápadů aktivních občanů 

v Janové. Trvalo řadu let, než se uklidnily vášně a lidé si 

uvědomili, že dělat něco pro druhé není výrazem 

politického postoje, a že zavírat se doma v izolaci se svým 

majetkem život šťastnějším neudělá. Dle účasti na dnešních 

akcích si to janovští uvědomili důkladně. 

text: na základě vzpomínek Jiřího Šimoníka napsal 

Radomír Dolanský 

 

V JANOVÉ VZNIKLA NOVÁ 

SPORTOVNÍ VOLNOČASOVÁ  

 

AKTIVITA 

BK JOaC – BICYKLISTICKÝ KLUB 

JANOVSKÝCH OGARŮ A CÉREK 
Po letech podnikání se Jiří Šimoník rozhodl odejít na 

zasloužený odpočinek. Ovšem slovo odpočinek si každý 

vykládá po svém. Pro Jiřího Šimoníka znamená konec 

podnikání začátek aktivní činnosti ve volnočasových 

aktivitách obce. 

     Jiří Šimoník se stejně jako v minulosti, při budování 

lyžařského vleku v Janové, obklopil partou nadšenců 

stejného smýšlení a společně založili Bicyklistický klub 

janovských ogarů a cérek. Název pro někoho nezvyklý, pro 

druhého dlouhý, ale přesně popisující náplň a územní 

příslušnost. Zakladatelé se rovněž chtěli vyhnout velmi 

často používaným poangličtěným názvům jako bike oddíl  

apod. 

Oficiálně byl bicyklistický klub založen na podnět 

 
 

v době budování základů lyžařského vleku stavil vlastní 

dům, neváhal a vždy přiložil ruce k dílu. 

     Od jara devětasedmdesátého roku se nadšenci z Janové 

vrhli do práce. Vlek vznikal v janovské části Studně a 

veškeré práce se prováděly bez pomoci těžké techniky. Jen 

nadšení a lidské ruce musely stačit janovským. Snad vyjma 

traktoru Aleše Olšáka. Vykopat patky, vyrobit stožáry… 

Například stožáry se svařovaly na dvoře u Jiřího Šimoníka, 

tehdy profesí svářeče. Sloup se traktorem převezl na svah, 

objednal se štěrk, cement, zabetonovalo se… 

     Finančně akci podporoval Městský národní výbor 

Vsetín, který uvolnil na stavbu vleku 35 000 Kč, což byla 

v roce 1979 pozoruhodná částka, porovnáme-li ji 

s průměrnou mzdou, která se pohybovala kolem 2 500 Kč. 

Jako protislužbu za získanou dotaci museli janovští vyčistit 

potok Obecnice, tzv. mlýnský náhon. Ve vzpomínkách 

Jiřího Šimoníka by se dohoda dala přirovnat k smlouvě 

s ďáblem, poněvadž potok byl tak zanedbaný, že se na 

některých místech bořili až po pás do bahna. Dřinu se 

brigádníkům snažil ulehčit Ivan Fojtů, který v té době 

pracoval na městském úřadu. Materiál na sloupy vleku 

zajistil další Janovjan Pavel Pisklák, tehdy zaměstnanec 

Technických služeb Vsetín. 

     Dne 1. května 1979 se na vleku začaly kopat patky. Dne 

10. listopadu téhož roku Josef Januš z Hovězí, 

zaměstnanec MEZ Vsetín, odvedl jednu z nejdůležitějších 

prací pro budoucí vlek, zapletl lano. Staré lano z Kohútky, 

poněvadž na nové nebyly peníze. Hned nato proběhly 

zkušební jízdy. Takže i v dnešní době, po 36 letech!!!, 

můžeme konstatovat, že se stal takový malý zázrak. Ano, i 

v roce 2015, kdy existují technologie, materiály a technika 

pro tehdejší partu nadšenců z Janové jakoby 

z fantastického filmu Julese Verna, je dokončení prací 

v tak krátkém termínu, řečeno diplomaticky, velmi 

nezvyklé. Řečeno na rovinu, v době, kdy se navzdory 

tržnímu mechanismu pracuje mnohdy pořád podle hesla 

„co se vleče, neuteče“, vynikají výkony borců z Janové 

nade vše. Navíc dobrovolné výkony. 

     Dnes by se řeklo, že nápad vytvořit v Janové lyžařský 

vlek byl z ekonomického hlediska k nezaplacení. Vždyť 

v roce 1979 existoval v širokém okolí pouze vlek na 

Žambošce na vsetínských Rybníkách. A pak už jen vleky 

na Karlovicku. 
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na podnět Jiřího Šimoníka dne 17. 11. 2015. Byl zvolen 

výkonný výbor v následujícím složení:  

prezident - Jiří Šimoník 

jednatel  - Dalibor Bartík 

hospodář - Aleš Olšák 

členové  - Miroslav Čunek, Dušan Olšák 

Zájemci o bližší informace můžou využít telefonní 

kontakt přímo na Jiřího Šimoníka (603 240 538) nebo 

jednatele klubu Dalibora Bartíka (737 934 698). Oficiální 

webové stránky by měly vzniknout do konce roku 2015. 

Výkonný výbor schválil rovněž stanovy klubu, který bude 

působit při obci Janová jako neziskové sdružení 

s podporou partnerů – sponzorů. Posláním bicyklistického 

klubu je pořádání akcí pro amatérské cyklisty, 

cykloturistiku, ale i pořádání závodů.  

     První velkou akci si vznikající klub naplánoval na 

červen roku 2016. Bude to cyklistický závod pro děti 

v Janové. V květnu a září se ještě uskuteční dvě 

cyklovyjížďky. Členové klubu se prozatím dohodli, že 

během prázdnin nebudou organizovat žádné akce a to 

hned z několika důvodů. Ať už vzhledem k řadě jiných 

probíhajících akcí jak cyklistických, tak kulturních a v 

jiných sportech, dále z důvodu čerpání dovolených a 

v neposlední řadě i pro předpokládaná vedra, která pak 

příjemný zážitek promění v utrpení a můžou jednotlivce 

vystavit i zdravotním rizikům. 

Bicyklistický klub si vytkl za cíl propagaci obce Janová 

v regionu, mimo něj a případně i v zahraničí. Proto 

plánuje výrobu dresů pro každého člena, který o něj 

projeví zájem. Přední strana dresu by měla na 

 

hrudi znak obce a nápis obec Janová, na ramenou s logy 

BK JOaC. Na zadní části dresu by byla umístěna loga 

hlavních sponzorů klubu. Další sponzoři by mohli být 

umístěni u spodního lemu dresu. 

     V současné době bicyklistický klub pracuje na tvorbě 

webových stránek, kde naleznou případní zájemci o 

členství přihlašovací formulář a taktéž veškeré kontakty na 

členy klubu. Samozřejmostí budou aktuality o 

připravovaných akcích. 

     Všichni členové klubu doufají, že nezůstane jen u 

jejich přání a Bicyklistický klub janovských ogarů a cérek 

si najde své věrné příznivce, kteří budou podporovat jak 

klub, tak obec Janovou. Všichni noví členové jsou 

samozřejmě srdečně vítáni. 

text: na základě informací poskytnutých Jiřím Šimoníkem 

napsal Radomír Dolanský, foto: archiv BK JOaC 

 

ZMĚNY VE SPOLEČENSKÉ RUBRICE 

ZPRAVODAJE JANOVSKÉ LISTY 

Vážení občané! Od roku 2016 nebude obec Janová 

uvádět ve společenské rubrice Janovských listů 

jubilanty a novorozence bez písemného souhlasu 

dotyčného, popřípadě zákonného zástupce. Anebo 

uvede pouze takové údaje, které nejsou v rozporu se 

zákonem o zveřejňování osobních údajů. 

     Pro mnohé bude zajisté tento postup jen další 

nepříjemností, kterou nás stát obtěžuje. Nicméně, ať už si 

myslíme, že jsou dotyčné zákony zbytečné či nikoliv, 

jedná se o zákon, a povinností orgánu veřejné moci – 

obecního úřadu – je zákony dodržovat. 

     Zveřejňování údajů ve společenských rubrikách naráží 

nejen na zákon o ochraně osobních údajů, ale veškeré 

zveřejňované informace jsou získávány z centrálních 

databází, které jsou neveřejné, a data z nich získaná lze 

dále zpracovávat jen se souhlasem osoby, které se týkají. 

Dále je tento zákonný postup nutný i z důvodu stížností 

občanů, kteří si nepřejí být ve společenské kronice 

zveřejněni. To se sice v Janové neděje, ale je určitě 

rozumnější takovým situacím předcházet. Naopak, v naší 

obci, a to je příjemné zjištění, se spíše občané ptají, proč 

nebyli uvedeni mezi jubilanty respektive novorozenci. 

První případ se může stát právě díky složitosti získávání 

těchto údajů, druhý proto, že se jej obec dozvídá teprve 

přihlášením dítěte jako občana obce. Obec se bude snažit 

tuto byrokratickou zátěž ulehčit alespoň jubilantům, kteří 

můžou podepsat prohlášení při návštěvě zástupců obce. 

     Další změnou ve společenské rubrice a rozšířením 

nabídky pro občany je poskytnutí možnosti zveřejnit 

osobní blahopřání k jubileu, k narození dítěte, 

k svatbě, ale taktéž oznámení svatby jako i vzpomínku 

na zesnulé tak, jak je znáte z větších tiskovin. A to i 

včetně zveřejnění fotografie. 

Jak postupovat při podání takové žádosti? Na obecním 

úřadu si vyzvednete formulář Souhlas se zveřejněním 

oznámení, kde napíšete text oznámení a pokud chcete 

zveřejnit fotografii, přiložíte ji a dáte rovněž souhlas 

k jejímu zveřejnění. Tento formulář naleznete taktéž na 

webových stránkách obce www.janova.cz v oddíle 

MENU a složce SLUŽBY v levé části webových stránek 

http://www.janova.cz/


 

pod názvem Souhlas se zveřejněním oznámení. Naleznete 

zde i druhý formulář Souhlas se zveřejněním údajů. 

Můžete si jej vytisknout, vyplnit a podepsat a pak jen 

doručit na obec popřípadě jej vložit do schránky redaktora 

Janovských listů ve vestibulu obecního úřadu (bílá 

schránka). Fotografii si oskenujeme a vrátíme. 

Základní formulář Vám ve zmenšeném formátu 

představujeme níže. 

         text: Radomír Dolanský 

 

SOUHLAS SE ZVEŘEJNĚNÍM ÚDAJŮ 
Obecní úřad Janová 

 

JMÉNO A PŘÍJMENÍ: 

…………………………………………………….. 

DATUM NAROZENÍ: 

……………………………………………………… 

ADRESA TRVALÉHO BYDLIŠTĚ: 

……………………………………………………….. 

V souladu se zákonem č. 101/2000 Sb., o ochraně 

osobních údajů a o změně některých zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů, dávám souhlas se zveřejněním 

oznámení ve Společenské rubrice zpravodaje Janovské 

listy. 

Dále v souladu se zákonem č. 101/2000 Sb., o ochraně 

osobních údajů a o změně některých zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů, dávám souhlas se zpracováním 

osobních údajů mojí osoby respektive mého dítěte, jehož 

jsem zákonným zástupcem v rozsahu jméno, příjmení, 

adresa trvalého bydliště a rok narození. Souhlas je vydáván 

pro obec Janovou za účelem zpracování agendy 

„Společenská rubrika“. 

V…………………………… dne……………………… 

podpis   

 

VÝBOR PRO KULTURU A SPORT PŘI 

OBECNÍM ÚŘADU DĚKUJE OBČANŮM 

A ZVE NA DALŠÍ AKCE 

 
Výbor srdečně děkuje za přízeň v letošním roce 2015, za 

hojnou účast na všech pořádaných akcích, mezi které 

patřilo například bruslení, květinová soutěž, Nordic 

Walking a před několika dny proběhnuvší zpívání koled.  

     Při této příležitosti bychom Vám chtěli nabídnout účast 

v aktuální vánoční soutěži o nejkrásnější a 

nejoriginálnější výzdobu. Bližší informace o akci naleznete 

na letáčcích. 

     V roce 2016 chystáme mnoho zajímavých akcí. Z těch 

nejbližších a nejvýznamnějších je to například setkání 

seniorů, které pravděpodobně proběhne v odpoledních 

hodinách 12. února. I nadále budou probíhat lekce Nordic 

Walking s vycházkami do okolí. Nová květinová soutěž 
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s rozšířenými kategoriemi i pro nekvetoucí zahrádky 

bude probíhat od jara do konce léta, aby se nám podařilo 

zachytit co nejvíce krás z naší obce. Dále si můžete 

do Vašich kalendářů zapsat i další zpívání koled 

s regionálním Deníkem pro rok 2016, které je 

plánováno na 14. prosince. Zpestření během roku 2016 

zkusíme nachystat i těm nejmenším obyvatelům. 

     Na všechny akce budete vždy upozorněni letáčky, 

které pro Vás s radostí tvoříme, i v obecním rozhlase. 

Dlouhodobě naplánované události ostatních složek jsou 

vyznačeny také v obecním kalendáři na rok 2016 a na 

webu obce www.janova.cz . 

     Těšíme se i nadále na Vaši přízeň a hojnou účast. 

Vítáme podněty i nápady, které by nám mohly pomoci 

zpestřit kulturní a sportovní život v naší Janové. 

text: Mgr. Tereza Piskláková, kultura@janova.cz  

 

 

NORDIC WALKING V JANOVÉ 
Kdo by to řekl, že pěstovat turistiku s holemi je věda? 

Ale nejsou hole jako hole. Dokonce chodit jen tak 

s holemi a chodit dle určitých pravidel, má rovněž svá 

specifika. Nordic Walking poskytuje tělu mnohé výhody 

a zdravotní klady, což potvrzují i velmi zkušení janovští 

turisté.  

     Nordic Walking, hezky česky severská chůze, je 

výuka dynamické chůze se speciálními holemi. Nejde 

tedy jen o to, vzít hole a vyrazit, ale naučit se pohybovat 

tak, aby tělo odlehčilo zatěžovaným kloubům, zlepšilo 

pružnost svalů, uvolnění šlach a vazů a vypěstovalo si 

řadu dalších prospěšných návyků. Tento speciální způsob 

chůze se úspěšně šíří do světa z Finska. 

     V Janové zájemce do tajů Nordic Walking 

zasvěcovala akreditovaná cvičitelka Iveta Škrabánková. 

Celou akci připravil výbor pro kulturu a sport při OÚ 

Janová. Lekce byla limitovaná počtem maximálně 

patnácti zájemců. Nováčci v oboru turistiky si mohli 

v kurzu hole zapůjčit, a pokud se jim tento styl pohybu 

zalíbil, zrovna si je mohli koupit. A jak bylo řečeno již 

v úvodu, hole pro Nordic Walking jsou speciální, proto si 

je kupovali i zkušení turisté. 

     V úvodu se všichni přítomní naučili základním 

pohybům, postoji, držení a práci s holemi. Poté celá 

skupina vyrazila na krátkou vycházku do okolí Janové, 

při které se jim měly naučené pohyby vžít nebo, jak se 

 
 

http://www.janova.cz/
mailto:kultura@janova.cz


 

vyřídit patřičná povolení pro vstup na území obce. 

Pohraniční janovská stráž Džejms Vadejs sice nahlásil, že 

jedna skupina narušila katastr obce bez jakýchkoliv 

dokladů, ale telefonát naprosto zbytečnému ministru bez 

portfeje vše legalizoval. Jedinou zelenou kartu získal Ivan 

Hennel, který hrával se skupinou Hej ještě ve staré 

tělocvičně na zábavách. Za tento nemalý kulturní přínos, 

který se projevil především ráno po zábavě , mu bylo 

povoleno hrát ve vítězném družstvu. 

    Pak se do soutěže přihlásili cizinci napůl, tedy ti, kteří 

měli vesměs dvojí občanství. Původní občanství Janová, 

dnes, kam je vítr zavál. No a zdravé jádro tvořili domácí 

borci a borkyně všech věkových, váhových i výškových 

kategorií z Janové.  

     A tak to na akcích Džejmsovců má být. Aby si mohl 

v dobré partě plácnout, kopnout, hlavičkovat do balonu 

kdokoliv, kdo touží po hromadě srandy při troše pohybu. 

Co na tom, že druhý den ráno polovina účastníků vstávala 

poněkud déle a s poněkud hlasitějším hekáním. Ten 

zážitek za to stál. Poděkování samozřejmě patří i 

sponzorům akce, kterými byla obec Janová a TJ Tatran 

Janová. 

     U barového pultu, při butylce čiré tekutiny 

s modravým nádechem a vůní trnek bylo každému prd po 

tom, kdo byl první a kdo poslední. Všem chutnalo stejně a 

všichni byli jedna parta. Přesně toto je vždy záměrem 

bandy Džejmsovců, která dodržuje letité pravidlo a 

umisťuje se klasicky v zadku tabulky. 

         text a foto: Radomír Dolanský 
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říká, dostat do krve. V podzimní přírodě plné barev se tak 

spojilo příjemné s užitečným a jako bonus byl pro 

účastníky připraven dobrý pocit z procházky. 

         text a foto: Radomír Dolanský 

 

MIKULÁŠSKÝ VOLEJBAL 

S DŽEJMSOVCI 
Letošní, již tradiční, akce Džejmsovců byla výjimečná 

především účastí. Tentokrát se bojů o zlaté gatě zúčastnilo 

neuvěřitelných sedm družstev. Džejmska Jana musela 

sprintovat domů a na hůře, pod nánosy pavučin, vyhledat 

žabku na nafukování plavacích kol, aby mohli nafouknout 

herní tabulku. 

     Když byl tisk dostatečně natlakován, zjistili 

Džejmsovci, že běžně používaný a dostačující formát A4 

byl silně nedostačující a doma nikdo nepoužívá tiskárnu 

A3. Takové mašiny vlastní obec a ta je v sobotu večer 

mimo provoz. Ale Džejmsovci jsou známí svou 

kreativitou poslepovat nemožné, takže i v této kritické 

chvíli použili Kores a poslepovali výslednou tabulku se 

sedmi družstvy. 

     Po výše uvedené rozcvičce mohla být soutěž zahájena 

jako obvykle asi s půlhodinovým zpožděním. Začalo se 

rovněž jako obvykle, tedy zápasy každý s každým jedna 

hra do klasických pětadvaceti bodů. Ovšem záhy 

sportsmeni zjistili, že jako obvykle dnes nebude fungovat. 

Sedm družstev bylo přece jen mnoho, a pokud nemínili 

přítomní hrát až do kuropění, museli sety zkrátit na 15 

vítězných bodů. Po této úpravě se již vážně mohli všichni 

plně věnovat hře. 

     Na mikulášský volejbal 2015 dorazila řada cizinců, 

tedy těch, kteří nebyli nijak svázáni s Janovou a museli si 

 

 

 



 

NA JARMARKU SE ZPÍVALY 

KOLEDY S CELÝM ČESKEM 
Ve středu 9. prosince 2015 si Janová v šest hodin večer 

zazpívala s celým Českem koledy na akci pořádané 

Valašským deníkem. Akce měla v Janové podtitul Přijďte 

si zazpívat se svými zastupiteli. 

     Středeční podvečer však nelákal pouze na zpěv koled, 

ale na řadu dalších překvapení. Ještě před sborovým 

zpěvem probíhal v hasičské zbrojnici tradiční jarmark, 

který měli na povel mladí hasiči, stále úspěšnější 

reprezentanti nejen svého dobrovolného sboru, ale celé 

obce. A co víc, tito janovští borci a borkyně na jarmarku 

prodávali své vlastní výrobky. A zdaleka ne jen tak 

ledajaké. Velký zájem byl například o netradičně řešené 

adventní svíce, které byly položeny na šikmo seřízlém 

kusu dřeva, pokrytém chvojím. Opravdu pěkný výrobek. 

     Na jarmarku se prodávaly i další rukodělné 
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výrobky. Třeba ty, které prodával Vítek Kopecký pro 

dlouhodobou léčbu své sestřičky Kamilky. Výtěžek 

z prodeje bude totiž zase dárkem pro hemato-onkologické 

oddělení fakultní nemocnice Olomouc, která Kamilku 

léčí. Přítomní občané neváhali ani na chvíli a alespoň 

trošku přispěli ke zdraví dětí a takřka vykoupili Vítkovi 

celý krám. Zkrátka nepřišli ani mladí hasiči, kteří slavili 

úspěchy se svými rukodělnými výtvory a tak v další 

sezoně můžou výtěžek přetavit do dřiny na bojišti i 

cvičišti. 

     Nebyl by to jarmark, kdyby se na něm neprodávalo 

něco dobrého na zub. Zde na mlsné jazýčky čekaly 

jitrničky, tlačenky, ale i valašské frgály. V sychravém 

podvečeru však tekl proudem především vánoční punč 

lahodné chuti a vůně. Už se pomalu stává tradicí, že když 

se v Janové vaří svařák nebo punč, tak jej musí připravit 

manželé Trlicovi. Proč? Protože po jejich lektvaru se 

vždy doslova zapráší, pokud se tedy z tekutiny může 

prášit. To se ale už pomalu blížila osmnáctá hodina a lid 

janovský i s přáteli z okolí trénoval hlasivky, aby vzdal 

hold svátečnímu času. 

     Všechny přivítal starosta obce Karel Eliáš. Hned 

v úvodu poděkoval za akci výboru pro kulturu a sport při 

obci Janová a spolupořádajícímu Sdružení janovských 

rodičů. Za výrobu dárků a rovněž za spolupořadatelství 

pochválil starosta mladé hasiče. Ano, byla to Daniela 

Mikulcová, předsedkyně výboru pro kulturu a sport, která 

obec Janovou poprvé přihlásila k účasti na skvělé akci 

Valašského deníku. Svou účastí jí občané potvrdili, že to 

byl dobrý nápad. 

     Na pódium, kterým se staly schody obecního úřadu, 

jak se dnes hezky česky říká na stage, starosta pozval 



 

JAK BYLO NA DRAKIÁDĚ? 
Eliška: „Já jsem tam nebyla, měla jsem kroužek…“ 

Pavel: „Byl jsem i s bráchou, měli jsme dva draky, ale vítr 

moc nefoukal, tak to nešlo. Nakonec se nám je podařilo 

dostat do vzduchu. Potom Martin brečel, že má hlad a chtěl 

jít domů…“ 

Julie: „Když jsem s drakem utíkala, zapíchl se mně do 

země a praskla mu šňůra a celý se zaplantal. Kristýnka 

s Nikolkou mně ho pomohly rozplantat z pole. Byli jsme 

hrozně uhonění, protože nefoukal vítr a bolely nás nohy…“ 

Ondra: „Zjistili jsme, že na louce nefoukal vítr, museli 

jsme běhat, aby nám drak letěl. Lepší místo bylo na poli. 

Tam foukal víc vítr a letělo to dobře. Potom jsme šli 

domů…“ 

Kristýnka: „Protože nefoukalo, drak mně moc nelétal, 

zapichoval se mně do země a celý se zamotal. Nakonec 

jsme ho rozmotali a začali jsme pouštět znovu s maminkou 

a se strýcem…“ 

Pavla: „Nejlepší bylo, když přišla babička se psem. Taťka 

mně pomáhal draka rozletět. Můj taťka se bavil 

s Nikolčinou mamkou a pořád mně pomáhal. Nakonec 

jsem pouštěla draka s Nikolkou…“ 

Nikolka: „Drak nám letěl jen trošku. Potom jsem si hrála 
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kormidelníka nejpovolanějšího, Štěpána Pospíšila zpěváka 

Malé Jasénky. Tento janovský chlapec se totiž stal jedním 

z deseti finalistů celostátní folklorní soutěže Zpěváček 

roku 2015 konané ve Žďáru nad Sázavou, takže pro sbor 

zpěváků to byla čest, mít tak úspěšného sólistu v čele (kdo 

by se chtěl podívat na koncert finálové desítky, nechť si do 

vyhledavače na YouTube napíše Nejlepší zpěváčci a 

BROLN v přímém přenosu – 1. část, pozn. aut.). Štěpán 

ještě dostal k umístění ve finálové desítce cenu za nejlepší 

umělecký dojem. Mnohý z janovských si jen posteskl, že o 

celostátní soutěži toho nejkrásnějšího a ryze českého se 

z médií národ dozvěděl prd, ale různými Superstar či 

Česko Slovensko má talent, byl zahlcen. 

     Přiblížila se osmnáctá hodina. Před budovou obecního 

úřadu a na jarmarku v hasičské zbrojnici bylo přibližně asi 

sto padesát návštěvníků, kteří měli texty koled připraveny 

v rukou. Nad Janovou zaznělo Nesem vám noviny, 

poslouchejte. Hned poté klasika Vánoc Narodil se Kristus 

pán a další a další krásné koledy. Během zpěvu se rozžal 

vánoční stromeček a tečku za akcí Česko zpívá koledy 

udělal krátký ohňostroj. Samozřejmě, že kus práce odvedli 

pořadatelé, ale největší podíl na úspěchu akce měli občané, 

kterých se tentokrát sešlo opravdu, jak se říká na Valašsku 

- hafo. Hezké Vánoce! 

          text a foto: Radomír Dolanský 

 

DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ 

V MATEŘSKÉ ŠKOLE 
Do mateřské školy v naší obci jezdí celoročně různá 

divadla. Děti tak mohou vidět zajímavá divadelní  

představení bez nutnosti někam cestovat. Je to výhodné 

hlavně pro menší děti, s kterými je cestování náročné. 

     V takovém případě nám samozřejmě nemusí vadit ani 

nepříznivé počasí. V letošním školním roce do mateřské 

školy přijela tato divadla: 

15. 09. 2015 – divadélko Leonka z Valašského Meziříčí 

s pohádkou „Jak se dráček vrátil“ 

19. 10. 2015 – divadlo Bublanina ze Vsetína, které zahrálo 

„Pohádkové hašteření“ 

09. 11. 2015 – divadlo Kašpárkův svět z Opavy 

s pohádkou „Když se čerti ženili“ 

13. 11. 2015 – divadelní představení Daniela Taraby ze 

Zašové s pohádkou „O chytré 

princezně“ 

     Dětem se pohádky moc líbily a těší se na další hezká a 

poučná divadelní představení. 

Již v lednu 2016 je čeká zhlédnutí pohádky Popletená 

slepice divadla Bublanina. Fotografie je z divadelního 

představení Kašpárkův svět - Když se čerti ženili. 

              text a foto: Jana Kaňůrková 

 



 

Potom jsem si hrála s Kristýnkou a s Julčou…“ 

Michal: „Pavel měl draka nejvýš a mně se pokazil. 

Bráchovi drak letěl taky vysoko. Sem tam foukal i vítr. 

Potom jsme si hráli na hoňku…“ 

Karel: „Drak mně skoro vůbec nelétal, protože nefučelo a 

my jsme ho měli malého. Taťka nám ho pomohl dostat do 

vzduchu a pak jsme běželi po polňačce kousek na pole. 

Taťka vylepšoval vyvažování draka a potom chvilku letěl 

a zase spadl. Já jsem hrabal klacíkem na louce a vykopal 

jsem dva křeny. Jeden jsem dal paní učitelce a ten větší 

jsme si vzali domů. Ten použila mamka na zavařování 

okurek. Byly pak moc dobré…“ 

Karolínka: „Na drakiádě jsem byla s taťkou. Někdy drak 

letěl a někdy spadl. Potom jsme šli na pole a tam jsme 

zkusili, jestli je větší vítr a pak jsme šli domů…“ 

Potom jsem si hrála s Kristýnkou a s Julčou…“ 

Michal: „Pavel měl draka nejvýš a mně se pokazil. 

Bráchovi drak letěl taky vysoko. Sem tam foukal i vítr. 

Potom jsme si hráli na hoňku…“ 

Karel: „Drak mně skoro vůbec nelétal, protože nefučelo a 

my jsme ho měli malého. Taťka nám ho pomohl dostat do 

vzduchu a pak jsme běželi po polňačce kousek na pole. 

Taťka vylepšoval vyvažování draka a potom chvilku letěl 

a zase spadl. Já jsem hrabal klacíkem na louce a vykopal 

jsem dva křeny. Jeden jsem dal paní učitelce a ten větší 

jsme si vzali domů. Ten použila mamka na zavařování 

okurek. Byly pak moc dobré…“ 

Karolínka: „Na drakiádě jsem byla s taťkou. Někdy drak 
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ŠKOLKY FANDÍ HOKEJI 
Dne 8. října 2015 naši mateřskou školu navštívili zástupci 

Vsetínského hokejového klubu Vsetín s náborem do týmu 

přípravky pod názvem Staň se malým hokejistou. Naše 

mateřská škola byla při té příležitosti také vyzvána, aby se 

zapojila do výtvarné soutěže. Děti měly nakreslit Žlutý 

autobus a složit básničku na motivy VHK Vsetín. 

     Janovské děti se zapojily do obou soutěží, tedy do 

výtvarné i básnické. Básničku dětem složila Markéta 

Spurná. 

Vy jste dobří hokejisti, 

vyhrajete, jsme si jistí. 

Vsetín bude skandovat, 

když budete gólovat. 

Hodně gólů dajte, 

dobře to zahrajte! 

Dne 12. listopadu 2015 pro děti z mateřské školy přijel 

autobus, který je zavezl přímo k zimnímu stadionu Na 

Lapači ve Vsetíně, kde probíhal Den otevřených dveří s 

podtitulem Školky fandí hokeji. 

     Děti si zafandily (na ledě pro ně hrál tým přípravky) a 

prohlédly si výstavu výtvarných prací. 

 

letěl a někdy spadl. Potom jsme šli na pole a tam jsme 

zkusili, jestli je větší vítr a pak jsme šli domů…“ 

            text: Mgr. Michal Lucbauer, foto: Jana Kaňůrková 

 

VÝSTAVKA HALLOVENSKÝCH DÝNÍ 
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Taktéž navštívily prostory, kam se jen tak běžně 

nedostanou – viděly vítězné poháry a šatnu hráčů, kde si 

vyzkoušely brankářskou masku. Venku si ještě zastřílely 

pukem na branku a sklouzly se na hromadě sněhu, kterou 

zde vysype rolba po úpravě ledu.  

     Zpět do školky nás opět dovezl autobus přistavený u 

stadionu. Tento výlet se nám všem moc líbil – byl to pro 

všechny nezapomenutelný zážitek. 

             text a foto: Jana Kaňůrková 

ZAMYKÁNÍ LESA 
Společnou akcí žáků ZŠ a MŠ Janová bylo zamykání 

lesa, které se uskutečnilo 4. listopadu 2015.  Za krásného 

a slunečného počasí jsme se vydali kolem hřbitova k lesu 

pod Lysou. Cestou děti pozorovaly nádherně zbarvenou 

přírodu.  

     S papírovými klíči, které si děti samy vyrobily, jsme 

po chvíli dorazili na určené místo. Tam jsme společně 

zarecitovali báseň: „Zamykám, zamykám les, aby sem 

nikdo nevlez…“ Pak už si každý našel svůj strom, který 

kouzelným klíčem zamknul, aby si přes zimu odpočinul a 

nabral do jara novou sílu. 

     Zatímco žáci základní školy soutěžili a plnili úkoly, 

děti z mateřské školy si z přírodnin, které si v lese 

nasbíraly, stavěly domečky pro lesní zvířátka. Společně 

prožité dopoledne však rychle uběhlo a byl čas se vrátit 

zpátky. Už teď se těšíme, až les na jaře opět odemkneme. 

            text: Lea Orságová, foto: Jana Kaňůrková 

 

HALLOWENSKÉ A VÁNOČNÍ 

TVOŘENÍ S KATKOU 

KOVAŘÍKOVOU 
V říjnu se v jídelně školní budovy sešla početná skupina 

dětí a rodičů na hallowenském tvoření Katky Kovaříkové. 

Halloween není samozřejmě tradiční český svátek a 

dokonce není ani svátkem americkým, jak si mnoho lidí 

mylně představuje. Původně se jedná o irský zvyk 

slavnosti Všech svatých, který zde byl ovšem přenesen 

z Říma a Římané jej zase převzali z židovských tradic. 

Děti však v tento den historie svátku vůbec nezajímala. 

Ty se vrhly se svými rodiči do výroby různých alternativ 

 



 

Choryňského rybníka.  

Mimoškolně se děti v jazykovém kroužku vzdělávají 

v angličtině. Občané, a to určitě nikoliv jen ti, kteří mají 

v místní škole nebo školce děti, se snaží vytvořit pro 

všechny děti z Janové široké možnosti jejich uplatnění 

v mimoškolní zájmové činnosti. A za to lze opravdu jen 

děkovat. 

     Jen asi o dva týdny později se mohli rodiče s dětmi 

zúčastnit vánočního tvoření, což všem, a dětem 

především, připomnělo, že Vánoce jsou za dveřmi. 

Tvoření připravila opět Kateřina Kovaříková ve spolupráci 

s Jiřinou Pěntákovou a svojí dcerou Terezou. 

     Děti si vytvářely s pomocí Katky nebo svých rodičů 

vánoční motivy z korálků, ale například i zrnek kávy, 

které lepily na různé povrchy, takže výsledkem byly 

pestré a pěkné stromečky, tyčinky a různé jiné tvary. 

Maminky zase Jiřina Pěntáková učila vyrábět adventní 

věnce ze šišek a Tereza Kovaříková si zase pro děti 

 

hallowenského symbolu rozsvícené dýně, tzv. Jack - o´- 

lantern. Z kombinace papíru, barev, skleniček, lepidla 

vznikaly hezké výrobky, kterými se budou určitě chlubit 

domácnosti přítomných tvůrců. 

     Za hallowenské setkání, za řadu dalších tvořivých dnů 

a za dlouhodobé vedení kroužku Šikulka poděkoval 

Kateřině Kovaříkové ředitel školy Michal Lucbauer a 

přidal hezkou kytičku. K poděkování se za rodiče 

připojila Iveta Fojtů s malým dárečkem. Všichni toto 

krátké slavnostní přerušení završili potleskem. 

     V janovské škole se nejedná o jediný kreativní 

zájmový kroužek. Stále více dětí navštěvuje rovněž 

výtvarný kroužek pod vedením Zlati Svobodové a 

Michala Lucbauera. Od října ve škole přibyl nový 

přírodovědný kroužek, který je zaměřen na myslivost a 

rybaření. S tímto nápadem přišel Pavel Bambuch, který 

osobně kroužek vede. Každých 14 dní se děti setkávají, 

chodí do přírody, k oboře, a dokonce byly u výlovu 
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připravila vystřihovánky, z kterých ve finále vzešla krásná 

vánoční hvězda. 

     Na tvořeních k různým obdobím celého roku, a že jich 

bývá v Janové řada, je pozoruhodná jedna věc – 

pořadatelé vždy přicházejí s něčím novým. Činorodí lidé 

se v naší obci opravdu snaží své spoluobčany pokaždé 

překvapit něčím zajímavějším než při posledním setkání. 

Ptáte se, jak je to možné? Prostě je to baví. Nedělají to, 

aby si udělali čárku do splněných úkolů, nedělají to, 

protože musí. A v tom je kouzlo akcí, které se rok co rok 

jen nudně neopakují, ale jsou tvořivé a mají svou fantazii. 

Proto lidé vždy přijdou.  

      text a foto: Radomír Dolanský 

 

VÁNOČNÍ BESÍDKA VE ŠKOLE 
Předposlední týden ve škole v roce 2015 pozvaly děti ze 

základní a mateřské školy rodiče a všechny přátele školy, 

aby jim předvedly, co všechno si pro ně v krátkých 

pásmech nachystaly. 

     Jako obvykle se učebna zaplnila diváky více než do 

posledního místa. V místě jeviště čekaly připravené 

hudební nástroje. Před čtvrtou hodinou odpolední 

napochodovaly na jeviště za potlesku publika děti 

z mateřinky se zlatou hvězdou na čele jako malí andílci. 

Před hosty taky předstoupil ředitel, aby všechny přivítal a 

zahájil něco, čemu se ve školách říká vánoční besídka. 

Hned poté se v pásmu mateřské školy rozezvučela kytara 

Jany Kaňůrkové a děti zpívaly, přednášely říkadla a 

veselé básničky. K nim se po chvíli připojili starší 

kamarádi ze školy, pištci a kytaristé, takže potlesk stíhal 

potlesk, kamery a fotoaparáty bzučely 

 

a cvakaly, blesk stíhal blesk, jakoby ve škole zuřila pravá 

letní bouřka. 

     Ovšem vánoční setkání ve škole nebylo jen o 

představení pro nadšené publikum. V druhé učebně čekalo 

na všechny malé občerstvení a děti si zde mohly vytvořit 

ze smrkových snítek, jablka a svíčky vánoční okrasu svých 

domovů. Všude vůkol panovala opravdu sváteční nálada, 

zásluha nejmladší generace naší obce. Nezapomínejme 

však, že všechna ta krása vznikla díky mnoha hodinám 

příprav s učitelkami školy i školky. Takže poděkování za 

krásný podvečer určitě patří i jim. 

     A ještě to nebylo všechno, čím předvánoční setkání ve 

škole překvapilo. V přízemí, ve školní jídelně čekal na 

hosty školní jarmark s opravdu krásnými doplňky vánoční 

výzdoby. Například velmi krásný nápad těžítka 

vyrobeného z obrácené sklenice od džemu s andílkem, 

vodou a hliníkovým práškem jako stříbrným sněhem. 

Krásné svíce různých tvarů ze včelího vosku nebo 

ořechové skořápky se svíčkou zalité různobarevnými 

vosky. Na školním jarmarku bylo opravdu z čeho vybírat. 

          text a foto: Radomír Dolanský 

SVATOMARTINSKÉ LAMPIONY, HRY 

A ŠPEKÁČKY 
Jako každoročně se i letos scházeli děti s rodiči a lampiony 

před obecním úřadem v Janové. Letos se všichni sešli 

přesně v daný den, tedy 11. 11. 2015. 

     Počasí bylo sice všelijaké a ranní, docela prudký, déšť 

nevylučoval svůj návrat. Přesto se k lampionové procházce 

na svátek svatého Martina sešlo opravdu početné 

občanstvo všech generací. 



 

značí, že při svém cestování žebráka ještě nepotkal. Proč? 

Protože ten pravý svatý Martin prý daroval svůj plášť 

žebrákovi trpícímu zimou. Původně měl přijet dlouholetý 

přítel dětí koník Filuta. Ale je to přece jen už stařík, tak si 

užívá zaslouženého důchodu. 

     Děti rychle předávaly lampiony rodičům, vytahovaly 

mobily a fotily si koníka s Martinem ze všech stran. Ty 

odvážnější jej dokonce hladily nebo mu nabízely jablka 

coby sváteční pamlsek. Pozor, vždy podávat jablko 

v otevřené dlani, varovala Zlaťa Svobodová, coby 

odborný doprovod. Protože koník, díky posazení očí, si do 

tlamy nevidí. Konec radovánek s Tatankou a všichni 

vyrazili na lampionový průvod do blízkého okolí obce. 

 

JANOVSKÉ LISTY          strana 19 

Je opravdu hezké vidět, že v Janové mají lidé zájem 

účastnit se akcí, u nichž je kvalita léty prověřena. 

V Janové je také již řadu let samozřejmostí, že průvodu 

vévodí i Martin na hnědém koni. Hnědá příroda, hnědý 

kůň. Možná, až jednou napadne sníh, bude i bílý kůň…  

     Příjezd Martina byl očekáván možná se stejným 

napětím jako příchod Mikuláše nebo jiné, dětmi oblíbené 

postavy. Letos byl Martin opravdu Martin. Tedy, abychom 

si rozuměli: Svatého Martina v Janové dubloval Martin 

Antonín, manžel a otec nově přibyvších občanů. Velmi 

příjemné zjištění, že se zde přistěhoval někdo, kdo se hned 

zapojil do života obce.  

     „Už jede,“ volaly desítky nadšených dětí a natahovaly 

krky za klapotem koňských kopyt. Blikající, jako správně 

zabezpečený dopravní prostředek, opentlený jako při jízdě 

králů, přiváží kobylka Tatanka usměvavého Martina 

v lesknoucí se římské zbroji. Má na sobě i rudý plášť, což 

 

     Nebyla to však jen tak lecjaká procházka. Děti musely 

na několika stanovištích plnit logické a vědomostní úkoly. 

Například najít v předtištěném bludišti tužkou tu správnou 

cestu. Na tento úkol se stála fronta, protože každé z dětí 

chtělo být vítězem. Jednotlivá stanoviště dozorovali mladí 

hasiči z Janové, poněvadž sbor dobrovolných hasičů byl 

společně se Sdružením janovských rodičů 

spolupořadatelem akce. 

     Přestože pochod lampionů tmou byl až tajemně 

strašidelný, každý, včetně dospělých, se již těšil na 

vyvrcholení celé svatomartinské vycházky – opékání 

špekáčků a jízdu na koníkovi, kterého dětem ve stále 

nekončící frontě propůjčil hodný Martin. Dospělí se zase 

spěchali zahřát za manželi Trlicovými, které předchází 

pověst o pochoutce vonící hřebíčkem a skořicí. 

Letošní svatomartinská vycházka byla veselá, dobrodružná, 

poučná a pochoutková, prostě perfektní. 

           text a foto: Radomír Dolanský 
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PUTOVÁNÍ VALAŠSKEM – VODNÍ 

NÁDRŽ STANOVNICE 
V sobotu ráno jsme se s naší skupinkou, asi 30 dospělých 

a 10 dětí, vypravili na poznávací výlet po krásách 

Valašského kraje. Počasí nám přálo a babí léto zbarvilo 

okolní krajinu do zářivých barev desítek různých odstínů 

podzimního listí, které tyto měsíce naší přírodu proměnily 

na pohádkovou krajinu. 

     Výlet jsme jako obvykle odstartovali ráno v naší obci. 

Cílem naší cesty byla tentokrát vodní nádrž Stanovice. 

Žádná velká vzdálenost z Janové, ale to, co nás čekalo, 

nevidí jen tak někdo každý den. Že jsme se zde dostali my, 

za to všichni děkujeme Karlu Papšíkovi z Janové, který 

nám návštěvu pomohl zprostředkovat. 

     Nádrž se nachází ve stejnojmenném údolí v podhůří 

 
 
 
 

Javorníků poblíž malebného města Karolinka. Vodní 

nádrž má délku 1,7 km a hloubku 35 metrů a její voda je 

velmi kvalitní. Test žáků jedné z valašskomeziříčských 

škol dokonce zjistil, že na vodu ze Stanovnice není 

zapotřebí používat přípravky na vodní kámen.  

     Turisté se ocitli při prohlídce 32 metrů pod hladinou. 

Prohlídka nádrže byla velmi poučná, a to díky velmi 

zajímavému výkladu hrázného Václava Skalky. 

Nejenom, že jsme si prošli část její hráze, která v tento 

podzimní den skýtala překrásný pohled na okolní krajinu, 

jež se zrcadlila v její průzračné hladině, ale taktéž díky 

prohlídce technického zázemí tohoto vodního díla. 

Poslechli jsme si historii vývoje stavby, o jejím přínosu a 

také o místní krajině před vznikem nádrže. Oblast byla 

osídlena původními zemědělskými usedlostmi a postupně 

se v letech 1977-1986 přeměnila v toto užitečné dílo.  
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absolvovat. Tady je důležité posuzovat nejenom charakter 

trasy, její náročnost, ale také délku. To z toho důvodu, aby 

se návštěvník vždy v pohodě dostal tam, kam si cestu 

naplánuje. My jsme zvolili kratší variantu, ale někteří 

zdatnější si ji individuálně prodloužili. Možnosti 

značených tras jsou na Roháčích bohaté. To, že to nebude 

procházka jen tak ledajaká, bylo všem jasné, protože 

Roháčská plesa, které jsme chtěli vidět, jsou v nadmořské 

výšce okolo 1700 m. n. m.  

     První zvláštností na trase byl ale přírodní úkaz na 

Studeném potoce. Tím nebylo nic jiného než nádherný 

vodopád, vysoký, alebo po slovensky dlhý, 23 metrů. 

Pokochali jsme se pohledem na padající, a o obrovské 

balvany se tříštící, vodu a načerpali další energii pro 

výšlap k plesům. Po krátkém oddechu jsme se postupně 

vydávali po skupinkách po modré turistické značce. Můj 

obdiv všem, kteří tento výšlap zvládli. Začalo totiž drobně 

pršet nebo padat mlha a tím se stávaly kamenné pěšinky a 

stezky velmi nebezpečné. Po tatranské žule to hodně 

klouže a tak trekové hůlky a Nordic Walking našli 

uplatnění. Ale i tak se musí jedinec pořádně dívat, kde se 

hůlkou zapře a kam šlápne. Tím se samozřejmě celé trasa 

stává delší a hlavně velmi nebezpečnou. 

     Kolem poledne, v čase oběda, jsme dorazili k prvnímu 

roháčskému plesu. Zasloužená přestávka s pohoštěním, a 

větší či menší svačinou, přišla vhod. Samozřejmě po 

kalíšku opatrně, to náročnější nás teprve čekalo. Nádherná 

voda, překrásná podzimní příroda. V této nadmořské 

výšce v člověku vyvolává jakousi zvláštní atmosféru 

     Obdivovali jsme i technickou dokonalost stavby, 

kterou jsme si mohli prohlédnout nejen nadzemní 

procházkou, ale i podzemní exkurzí s výkladem. Všichni, 

kdo se rozhodli pro toto sobotní putování, byli nadšeni a 

spokojeni. Vždyť kde je podzim krásnější než u nás, na 

Valašsku. 

                        text: Tereza Rochowanská 

     foto: Zdenka Chudějová 

 

ZÁPADNÍ TATRY – ROHÁČE 

VÝLET DO SLOVENSKÝCH VELEHOR 
To, že aktivní janovští turisté všech věkových kategorií 

nemají strach ani z velkých výšek, jsme zjistili při jednom 

z dalších zajímavých tipů na podzimní výlet. 

     Místní turisté totiž uspořádali v sobotu dne 10. října 

2015 velmi zajímavý poznávací zájezd do turisticky velmi 

oblíbené částí Slovenska, Roháčů. Cílem akce bylo 

především blíže seznámit účastníky s krásami 

slovenských velehor a také, a to hlavně, vyzkoušet své 

fyzické schopnosti a možnosti při zdolávání turisticko-

horolezeckých tras. 

     Zájem byl opět velký a v autobuse cestovní kanceláře 

Valaška bylo plně obsazeno. Neodradilo ani brzké ranní 

vstávání. Sraz byl totiž ještě před rozbřeskem o půl čtvrté 

ráno na autobusové zastávce, kde turisty již očekával 

autobus zmíněné cestovní kanceláře s profesionálním 

průvodcem. Po krátkých pozdraveních a uvelebení se na 

místech jsme se vydali na poměrně dlouhou cestu za 

cílem našeho dnešního putování. Průvodce v průběhu 

jízdy seznámil účastníky s plánem dne. Pak mohli 

spánkuchtiví pokračovat v klimbání až do Žiliny, kde byla 

první krátká občerstvovací zastávka. Cesta byla za 

postupného rozednívání klidná a příjemná. Jaké však 

bude počasí, zůstávalo pro nás hádankou. V Žilině spadlo 

pár dešťových kapek, a tak měli někteří obavy. Ale ani to 

nás neodradilo od těšení se na turistiku v podzimní 

přírodě. To, že je Orava malebným podhůřím Tater a 

krajinou s velmi bohatou historií, může symbolizovat 

dominantní, po staletí údolí Oravy hlídající, vznešený 

Oravský hrad. Pak už jsme pomalu, ale jistě, začali 

stoupat autobusem ke Zverovce, kde byl na 

shromažďovacím parkovišti start výšlapu. Tam jsme 

obdrželi od průvodce mapky tras a dle svých fyzických 

možností se mohli rozhodnout, kterou trasu budeme 

 
 



 

     Děkujeme z celého srdce manželům Chudějovým za 

další krásný, turistikou naplněný rok a přejeme všem, 

nejenom turistům, šťastné a veselé svátky vánoční a hodně 

zdraví a pohody v novém roce 2016. 

text: Ing. Karel Trlica, foto: Robert Dostál, Zdenka 

Chudějová 

 

VYCHÁZKA OKOLO JANOVÉ 
Turistická vycházka okolo Janové, která byla odložena 

kvůli nepřízni počasí, se uskutečnila 7. 11. 2015. Bohužel 

i při náhradním datu počasí nepřálo, bylo proměnlivé a 

nestálé. To mělo samozřejmě nepříznivý dopad na účast – 

sešlo se nás jen sedm. 

     Rozmýšleli jsme se tedy, zda akci neodvolat i 

protentokrát. Za všechny rozhodla teprve tři a půl letá 

Terezka Tomancová, která byla tak natěšená na opékání 

špekáčků, že jsme ji nemohli zklamat, počasí nepočasí. 

     Od obecního úřadu jsme se vydali po trase přes 

Štěpnici a Kadějové k vodní nádrži na Řečiskách. Cestou 

se k nám přidali ještě dva příznivci turistiky. Navzdory 

počasí probíhala celá vycházka v dobré náladě zpestřena 

tu a tam vtipnými výroky malé Terezky. 

     Po půldruhé hodině jsme se dostali k cíli své trasy 

k vodní nádrži. Zde nás již vítal plápolající oheň a 

nachystané pruty na opékání špekáčků. Vše pro nás 

připravil Stanislav Chuděj. Všichni se tedy vrhli 

k batohům, vytáhli špekáčky a začali opékat. K opékání se 

dostavil i Jaroslav Tomanec starší se svou kuchyní. Pěkně 
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a zároveň pokoru k přírodě. A tak není zapotřebí mluvit, 

stačí se jenom dívat a vychutnávat si sílu a energii 

velehor. 

     Škoda, že nebyla dobrá viditelnost, ale na druhou 

stranu to byla výhoda. Neviděli jsme do výšin na skalní 

masiv Roháčů a tím pádem jsme vlastně nebyli pod 

psychickým tlakem, že „až tam někam se musíme dostat“. 

Samá mlha, z které se nám postupně vynořovaly při 

pochodu další ze čtyř hlavních roháčských ples. 

Informační tabule byly pro nás zdrojem velmi zajímavých 

informací nejenom o původu ples, která vznikala 

z ledovcové činnosti, ale také o přírodním bohatství velmi 

vzácné flóry a fauny.      V křišťálově čisté vodě, by nikdo 

nehádal, že hloubka vody dosahuje přes 8 metrů. 

Rozpršelo se intenzivněji a tak celá výprava vytáhla 

pláštěnky a vypadalo to jako při chemickém útoku. 

Náladu nám samozřejmě, jak se zpívá v textu naší 

turistické hymny, počasí nezkazí a tak jsme se vydali 

směrem k Tatlikově chatě. 

     Po náročném sestupu jsme postupně všichni ve zdraví 

dorazili do nově postavené horské chaty a tam si dopřáli 

zázemí s nabídkou slovenských specialit. Za zmínku stojí 

výborná cesnaková polievka, halušky a Tatra Tea obávaný 

Tatranský čaj. Pro mnohé je překvapením, že místo 

teploty 72 °C má obsah alkoholu 72%. A to už je pro 

opravdové gurmány. Můžu doporučit, opravdu zahřeje a 

pak to jde už samo. 

Delší posezení, pár čajíčků na oslavu výletu a zdolání 

náročné trasy ve zdraví a pak už jen klidný a bezpečný 

návrat po obslužné příjezdové komunikaci ke stanovišti 

autobusu. Někteří ještě chvilku poseděli ve stylové 

dřevěné  chatě Zverovka, která byla kousek od parkoviště. 

Sraz u autobusu byl naplánován na 17. hodinu, takže 

všichni se pomaloučku scházeli. 

     Foto na památku na cestovní kancelář CK Valaška a 

hurá zpátky k domovu. Po cestě poslední zásoby tekutin a 

pamlsků, ať to nevláčíme zpátky na Valachy. No a 

samozřejmě před domovem pak naše libá turistická 

hymna. 

     Kolem 21. hodiny jsme dorazili do Janové všichni 

zdraví a plní nových zážitků. Ještě jednou obrovská 

poklona všem účastníkům, jak mladším, ale především 

těm starším ročníkům, za zvládnutí tohoto letošního, na 

fyzickou kondici asi nejnáročnějšího, výletu. Takže není 

malých cílů. Příště dáme Vysoké Tatry a pak se uvidí! 

 

 



 



 

všechny vylekal, když svoji čtyřkolku téměř zaparkoval ve 

vodní nádrži. Naštěstí to odnesla jen termoska s čajem pro 

zahřátí, ale po tom úleku jsme byli rozehřátí až, až. 

     Tak alespoň turistům uvařil kávu, dospělým pro 

uklidnění štamprličku se sklenicí piva. Snad vůně 

trnkového nápoje zapříčinila, že se nakonec u ohně sešlo 

šestnáct lidí. V družné debatě jsme i přes nepřízeň počasí 

vydrželi do půl páté odpoledne. 

     S pocitem spokojenosti z dobře prožitého sobotního 

odpoledne jsme se vraceli do svých domovů. 

         text: Ilona Tomancová, foto: Zdena Chudějová 

 

 

PŘEDNÁŠKA O ZDRAVÍ Z ČÍNY 
Velmi zajímavá přednáška o tisíci let prověřených 

způsobech života pro potěchu těla i duše proběhla v Janové 

za značného zájmu občanů. A to přesto, že přednáška na 

toto téma v Janové neproběhla poprvé. Z toho lze 

usuzovat, že změna životního stylu od chemických léků 

k přírodním substancím láká stále více lidí.  

     Hned v úvodu si všichni přítomní mohli, tentokrát 

doslova, připít na zdraví nápojem zvaným kombucha, 

který servírovala sama přednášející Radka Turpišová, jíž 

mnozí znají z Informačního centra Vsetín nebo taky jako 

rodilou Janovjanku, dceru paní Chudějové. 

     Kombucha chutná možná jako mírně perlivý jablečný 

mošt. Alespoň ta, která byla nabízena na přednášce. Záleží 

na přípravě. Jedná se o rosolovitý symbiotický útvar 

z několika druhů kvasinek a octových bakterií.  

 

JANOVSKÉ LISTY          strana 24 

Dříve se jí říkalo kombuchová houba (například v Rusku 

je známá jako [čajnyj grib]). Právě v Rusku zjistili po 

dlouhém bádání, že kombucha například odbourává 

alkohol v těle. Vědcům bylo podezřelé, že v celém Rusku 

se konzumovala vodka přibližně ve stejném množství, ale 

jen ve dvou oblastech byli obyvatelé jaksi střízlivější.  

     Ale i jinak se tomuto nápoji přisuzuje řada léčivých 

účinků. Jak už to však v současném světě kšeftů se 

zdravím bývá, farmaceutické firmy velmi rády dodávají, 

že tyto účinky nejsou podpořeny vědeckými důkazy. Na 

rozdíl od mnohých, které nám lékařský svět tak 

vehementně doporučoval, až se zjistilo, že vlastně škodí. 

     Velmi zjednodušeně nás čínská medicína vyzývá k 

návratu k přírodním zdrojům. Což se naštěstí v poslední 

době stává trendem mnoha obyvatel nejen Česka, ale celé 

industrializované části planety. Ta neindustrializovaná tak 

žije pořád. Jako důkaz, že tato cesta je správná, může 

sloužit poměr nemocí mezi lidmi a ostatními živočichy na 
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Zemi, který je přibližně 10:1. Takže jestliže člověk 

postižený civilizací trpí dnes přibližně dvěma sty 

nemocemi, ostatní živočichové jsou na čísle 20. 

     Existují tisíce léčivých bylin, hub a různých lektvarů, 

ale podle přednášející Radky Turpišové je ten 

nejdůležitější a základní lék zcela zdarma – naše mentální a 

emocionální vyrovnanost, tedy to, co nosíme v hlavě a jak 

se chováme. Zdarma a přesto nejobtížněji dostupný. 

Především v současném světě, kdy je rovnováha narušena 

na stranu negativity a člověk má co dělat, aby žil, jak se 

říká, se sluncem v duši. 

     Dalším lékem, který byl ve starověké Číně, respektive 

Japonsku zcela běžný, byl kladný přístup k vlastnímu tělu. 

Kdo z nás si v dnešní době uvědomuje, že naše mysl 

funguje pouze díky složitému soustrojí vytvořenému 

především z vody? Většina tuto schránku používá přibližně 

stejně jako pračku nebo televizor – tedy tělo je pro člověka 

spotřební zboží. Málokdo děkuje každé buňce svého těla za 

ten zázrak každého prožitého dne, vnímání světa. Jedině 

díky jim vydrží tělo, oproti myčce nádobí, sedmdesát 

osmdesát let. Teprve nemoc nám připomene, jak používat 

rozum. 

     Přednáška se brzy změnila ve fórum postřehů a 

zkušeností jednotlivých posluchačů, takže zde vzniklo 

příjemné prostředí lidí na stejné emoční vlnové délce. 

Spokojenost s přednáškou přítomní nevyjádřili pouze 

lidským výrazem nadšení, tedy opakovaným plácáním 

částmi horních končetin o sebe, ale především frontou 

zájemců, čekajících na radu od přednášející Radky 

Turpišové. Nakonec – zdraví a celkové pohodě určitě 

pomohlo samotné setkání. 

     Poděkování za poskytnutí prostor patří řediteli školy 

Michalu Lucbauerovi, který akce turistů, ale i dalších 

složek podporuje tímto způsobem dlouhodobě. Tentokrát 

nejen, že poskytl prostory pro konání přednášky, ale sám 

se jí se zájmem zúčastnil. 

        text a foto: Radomír Dolanský 

 

VÝLET DO MOTOMUZEA V SENINCE 
Dne 29. října se janovští turisti jeli podívat do Seninky na 

opravdu velmi zajímavé muzeum Miroslava Tomance. 

Tento nadšenec vlastní přibližně 125 historických 

motocyklů, 90 kusů harmonik, heligonek a pianovek, 

dobové hasičské přilby, historické traktory a další sbírky 

z let dávno minulých. Sbírka mapuje vývoj motocyklové 

výroby v Československu od roku 1929. 
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nazdobeny ve vánočních barvách.  

     Při tvoření jsme se všechny příjemně pobavily a 

zasmály. Z vánočního tvoření jsme odcházely maximálně 

spokojeny a vánočně naladěny domů.  

     Velký dík patří Karolíně Papšíkové, která si na nás i 

letos našla čas, obstarala a poskytla nám všechen 

nejrůznější materiál k výrobě těchto ozdob. Za příjemně 

prožitý předvánoční čas děkujeme také organizátorce 

vánočního tvoření Zdeně Chudějové a už teď se těšíme na 

další setkání při tvořivé práci. 

  text: Ing. Blanka Macková, foto: Jana Pončíková 

 

TĚLOVÉ SVÍCE A JEJICH POUŽÍVÁNÍ 
V krátké době již podruhé navštívila Radka Turpišová 

svoji rodnou obec, aby zde tentokrát realizovala přednášku 

o tělových svících, historii jejich vzniku a používání do 

dnešních dob. I napodruhé přednášku navštívilo nemálo 

občanů, a to nejen z řad turistů, kteří byli spolupořadateli 

akce. 

     Možná oproti mnohým jiným alternativním přírodním 

ozdravným postupům se tělové svíce nepoužívaly pouze 

na Dálném Východě v Číně, Japonsku nebo Indii. 

Používaly je i Keltové a Slované. Ti je původně vyráběli 

například z březové kůry a plnili je bylinami. Používali je 

k ozdravění těla i duše. 

     Na úvod si každý zájemce vybral svíci podle barvy, 

která mu byla blízká. Barvy jsou složky světelného 

spektra, světlo je Slunce a to ovlivňuje v podstatě každou 

buňku našeho těla. Ve východním léčitelství jsou barvy 

řazeny k jednotlivým čakrám. Čakry jsou podle hinduismu 
 
 

 

VÁNOČNÍ TVOŘENÍ TURISTŮ 
Stalo se již tradicí turistek a tentokrát i jednoho turisty 

z Janové, že se v čase předvánočním sejdou a pod 

vedením trpělivé a ochotné Karolíny Papšíkové vytvářejí 

nejrůznější vánoční dekorace.  

     Letos to byly figurky roztomilých sněhuláků 

nazdobené podle vlastní fantazie přítomných. Jeden 

sněhulák byl krásnější než druhý a alespoň trošku nám 

připomněl zimu, sníh a blížící se Vánoce. 

     Dalším výrobkem, který jsme si všichni opatrně a 

pyšně odnášeli domů, byl svícen. Svícny přítomné ženy 

vyráběly z přírodních větviček, šišek, ořechů a dotvořily je 

nejrůznějšími vánočními ozdobami. Některé svícny byly  

 



 

tělových svící. Vyvrcholením celého večera bylo 

samozřejmě pálení svící na částech těla, které si 

posluchači vybrali k léčebnému zásahu. Zájem byl 

opravdu velký, což dokazovalo u přítomných sílu víry 

v účinky daného léčebného postupu. To samosebou platí i 

u klasické medicíny, kde není víra, tělo chřadne. 

     Velmi zajímavá přednáška s praktickými ukázkami 

byla odměněna opravdu nadšeným potleskem přítomných 

posluchačů. Poděkování patří rovněž řediteli školy 

Michalu Lucbauerovi, který byl rovněž na přednášce 

přítomen a vyzkoušel i ozdravnou léčbu tělovou svící, za 

poskytnutí prostor k uskutečnění přednášky. 

          text a foto: Radomír Dolanský 

 

ADVENTNÍ POSEZENÍ TURISTŮ 
V neděli 13. 12. 2015 se již tradičně pořádalo adventní 

setkání turistů v kavárně ZZJM. Je to asi jediné setkání 

fanoušků turistiky, kde nejsou jejich nejpoužívanějším 

nástrojem nohy, ale ústa. Když ovšem nepočítáme 

turistická tvoření, kde zase pracují ruce, nebo přednášky o 

zdraví zaměstnávající mysl. Na této akci nemusí mít 

pořádající obavy, že by se sál nezaplnil, spíše naopak. 

     Příchozí turisté, jak je zde zvykem, přinášejí své vlastní 

výtvory z předvánočních kuchyní, takže se dá směle 

tvrditi, že adventní posezení je posledním tréninkovým 

kolem před vánočním maratonem vaření, pečení, smažení 

a všech dalších kulinářských postupů. Nějaké to mlsání si 

můžou dovolit, protože je ještě čeká silvestrovský výšlap 

na Janovské paseky na chajdu ke Kocurkům. 

     Po akademické půlhodince pro opozdilce a chystání 

techniky zahajuje adventní setkání turistů osoba 

nejpovolanější, Zdenka Chudějová. Vzpomene všechny 

 

 

a spřízněných myšlenkových proudů energetická místa 

v těle. Podle jogínů jsou čakry důležitá místa ovládající 

tělo i prostor mimo něj. Vědecká obec však nic podobného 

neprokázala a prohlašuje, že tyto teorie nejsou potvrzeny 

žádnými medicínskými testy. 

     Radka Turpišová seznámila přítomné s řazením barev 

k jednotlivým čakrám a především s jejich účinky na 

zdraví. Například červená barva dodává velké množství 

energie, podporuje imunitní systém, aktivuje a zahřívá. 

Proto je pro zimomřivé doporučováno v zimě používat 

červené rukavice, červené ponožky, čepice apod. Přitom se 

zmínila o skutečnosti, že i správná volba barvy oblečení, 

případně její dlouhodobé používání, má vliv na psychiku 

člověka. Prostě i zde platí vše používat s mírou. 

     Samozřejmě i zde, jako při všech ostatních léčebných 

metodách tohoto typu je nejdůležitějším základem 

zdravého těla, zdravá duše. Následně přednášející Radka 

Turpišová popsala přítomným postupy při používání 
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jejich neúnavnou snahu podporovat společenský život 

v naší obci. Tím velkým poděkováním byly velmi hlasité 

ovace. 

     Následovala neméně očekávaná přehlídka fotografií z 

akcí roku. Zde by prohlídku zcela určitě oživil komentář, 

ale i tak defilé fotografií vyvolávalo tu nostalgické 

vzpomínky, tu úsměv nebo krátká vzpomínání na trapasy, 

při kterých mohlo všechny smíchy rozervat, či naopak 

úspěšná vyniknutí janovské party.  

     Po fotodefilé následovala, časově asi mírně předčasná, 

slavnostní večeře z klasicky kvalitní kuchyně kavárny 

ZZJM. Jakmile si všichni mírně odpočali od té porce, 

zpívaly se koledy jako předzvěst blížících se svátků 

vánočních. Pak začal prodej losů na velmi bohatou 

tombolu, kterou taktéž turisté zásobili sami sobě. 

     V tom, zcela nečekaně, do sálu vtrhly dvě rozkurážené 

turistky v „plné polní“ a s janovským praporem 

zapíchnutým v batohu. Když se na ty nádhery člověk 

podíval, bylo mu hned jasné, proč nikde na janovské 

turisty v životě nezapomenou. Hlavní činností těchto 

povedených turistek bylo dodržování pitného režimu. 

Ovšem navzdory lékařským doporučením režim plnily 

výhradně konzumací trnkové vody. 

     Ale mimoto přinesly dárek všem turistům v podobě 

balady autora Pavla Hromady. Nikdo se během 

několikastránkového příběhu ani na vteřinu nenudil. Ba 

mnozí spíše popadali dech, smíchy slzeli a tleskali během 

přednesu. Přestávku si však musely několikrát dát i 

nahastrošené turistky, aby poctivě mohly dodržovati výše 

zmíněný pitný režim. Celé vystoupení bylo odměněno 

bouřlivým potleskem a ještě bouřlivějším smíchem. Stejné 

odměny se dostalo i autorovi díla. 

     Následovala velká vánoční tombola. Jako již tradičně 

se ke kastrolu s lístky postavil Pavel Hromada. 

Originalitou letošního losování byla nemožnost 

identifikovat barvu jedné sady lístků. Takže úkol turistů 

pro rok 2016 – koupit některou ze čtyř základních barev 

spektra – červenou, žlutou, zelenou, modrou, nejlépe 

signální verzi těchto barev. Při tombole se všichni nasmáli 

z plna hrdla a ještě k tomu většina dostala milé dárky. 

     To bylo adventní setkání turistů 2015. Aby bylo to 

příští přinejmenším stejně úchvatné, musí turisté (a oni 

moc rádi musí) absolvovat opět sta a sta kilometrů 

s návštěvami desítek zajímavých míst v našem nádherném 

regionu, krásné vlasti, ale i v zahraničí. Pěkné svátky a 

nový rok 2016 přeje všem lidem dobré vůle výborná parta 

turistů z Janové. 

          text a foto: Radomír Dolanský 

 

výletu roku 2015, což není otázka jedné dvou minut, ale 

pěkná dávka stovek kilometrů a desítek navštívených 

míst. Závěr celoročního maratonu činnosti završí 

poděkování všem, kteří celoročně podporují činnost 

turistů v Janové. Je to především obec v čele se starostou 

obce Karlem Eliášem a jeho pravou rukou Janem 

Machalcem, ale taky Miroslava Kotrlová s poděkováním 

za vyhlašování zpráv o výletech pro širokou veřejnost. 

Majitelům ZZJM nebo řediteli základní a mateřské školy 

Michalu Lucbauerovi za poskytování prostor pro výtvarná 

setkání a přednášky. Velké poděkování soukromému 

dopravci Janu Kašparovi a jeho ženě, cestovní kanceláři 

Valaška, všem turistům, kteří přispívají svými články do 

Janovských listů, redaktorovi zpravodaje za výrobu letáků 

na turistické akce a celoroční propagaci turistů z Janové, a 

samozřejmě všem spolupracujícím složkám v obci.  

     Po tomto shrnutí celoroční činnosti turistů byla Zdence 

Chudějové předána květina a dary i pro Stanislava 

Chuděje za všechny turisty, jako malé poděkování za 
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FOTBAL – Okresní přebor, podzimní část 
   Záp. V VP PP P Celkem 

01. FC Semetín   13 10 2 0 1 34 

02. Tatran Halenkov   13 8 1 1 3 27 

03. Sokol Choryně   13 6 2 3 2 25 

04. V. Karlovice+Karolinka B 13 6 2 2 3 24 

05. TJ Poličná   13 6 2 2 3 24 

06. Sokol Valašská Bystřice 13 8 0 0 5 24 

07. Sokol Bynina   13 6 2 1 4 23 

08. TJ Sokol Horní Bečva  13 7 0 1 5 22 

09. Sokol Nový Hrozenkov  13 4 1 0 8 14  

10. Sokol Lužná   13 4 1 0 8 14 

11. FC Lhotka nad Bečvou  13 4 0 2 7 14 

12. Sokol Huslenky   13 4 0 0 9 12 

13. Sokol Střítež nad Bečvou 13 1 2 2 8 09 

14. TJ Tatran Janová  13 1 1 2 9 07  
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Vítej do života 
Kristina Jasmína Kolářová  č.p. 180 21. 08. 2015  

Eliška Tomancová       č.p. 119 19. 10. 2015 

Ondřej Štrbík        č.p. 39 31. 10. 2015 

Eliška Malá        č.p. 220 19. 11. 2015 
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Blahopřejeme k jubileu 
Září 
Čabla Lubomír  č.p. 100  50 let 

Hrtáňová Marie  č.p. 37  85 let 

Říjen 

Halašová Jaroslava č.p. 225  60 let 

Gajdošová Anna č.p. 40  80 let 

Olšáková Ludmila č.p. 91  80 let 

Vaštjáková Marie č.p. 193  94 let 

Listopad 
Hromada Miloslav č.p. 230  60 let 

Fojt Vladimír  č.p. 210  70 let 

Kopecký Zdeněk č.p. 212  70 let 

Prosinec 

Blinková Karla  č.p. 71  60 let 

KŘÍŽOVKA 
Tajenka z čísla 3/2015: …přesto se smějí Janovjané i celičké nebe. Vylosována byla Milada Večerková, Janová 126. 

Blahopřejeme. Výhru si převezměte na OÚ Janová. 

Křížovka č. 4/2015:  Předposlední výlet turistů v roce je túra do hospody… (dokončení v tajence). 

Znění tajenky doručte na kupónu (pod křížovkou) na OÚ Janová, popřípadě zašlete tajenku, vaše celé jméno a bydliště na 

emailovou adresu: janovske.listy@email.cz . Výherce obdrží hrníček s motivem zvonice v Janové. 

KUPÓN NA VYLUŠTĚNOU TAJENKU 

Jméno a příjmení:      Adresa: 

Tajenka:  

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 
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Periodický tisk územně správního celku. Čtvrtletník Janovské listy vydává Obecní úřad Janová nákladem 250 ks. 

Vydání je distribuováno zdarma. Odpovědný redaktor Radomír Dolanský. Redakční rada: Daniela Mikulcová, Dalibor 

Bartík, Zdenka Chudějová. Neprošlo jazykovou úpravou. Redakce si vyhrazuje právo na krácení a úpravu příspěvků. 

Janovské listy 1/2016 vyjdou v březnu 2016. Uzávěrka je cca 15. den včetně v daném měsíci. Za materiály použité 

v reklamě a dokumentech jiných subjektů redakce nezodpovídá. E-mail redakce: janovske.listy@email.cz  
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